
Invazivne 
rastline

Invazivne tujerodne rastlinske 
vrste s svojim širjenjem 

negativno vplivajo na naravo 
in škodujejo našemu zdravju.

Uroš 
Razpet

Preberite, kaj je o svojem 
mandatu, dosežkih, razvoju  
in prihodnosti naše občine  
povedal župan v odhodu.

Nova kurilna 
sezona

Kako pripraviti kurilno 
napravo za začetek sezone 
in katera vzdrževalna dela 

lahko opravimo sami?
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UVODNIK
Obilna letina, prekrasne barve listja, hladen 
veter in vonj po pečenih kostanjih ter sveže 
stinsnjenem moštu so očitni znaki, da je v 
naše mesto prišla jesen. Z njo prihajajo letos 
tudi lokalne volitve in to skoraj sočasno z 
martinovanjem, kar je nekako precej v skladu 
s slovensko folkloro. Ker z novimi volitvami, 
kot verjetno že veste, lokalno oblast zapušča 
dosedanji župan, smo se odločili, da bomo z 
njim v tej številki napravili intervju. Povprašali 
smo ga, kje tiči skrivnost njegovega uspešnega 
vodenja in kvantnega preskoka, ki ga je naša 
občina napravila v njegovem mandatu, ter druge 
podrobnosti o županovanju. Vsekakor ostaja 

dejstvo, da je lestvico standardov in pričakovanj 
lokalne javnosti postavil na zavidljivo visok nivo, 
zato lahko z gotovostjo trdimo, da njegovemu 
nasledniku ne bo lahko obuti občinskih čevljev. 
Vsem županskim kandidatom zato želimo veliko
sreče. Hkrati s slovesom župana se tudi sam 
poslavljam s funkcije glavnega urednika Ruških 
novic in se vam ob tej priložnosti zahvaljujem za 
vse prebrane besede. 

V kolikor imate kakršnakoli vprašanja, 
predloge, namige, kritike ali vsebino, ki bi jo želeli 
objaviti v Ruških novicah, nam pišite na znani 
naslov – ruske.novice@ruse.si.
Uroš Majcenovič

Izdajatelj: Občina Ruše,  
Trg vstaje 11, 2342 Ruše
E-pošta: ruske.novice@ruse.si 
Urednik: Uroš Majcenovič 
Uredniški odbor: Špela Žerjal,  
Teja Peček
Lektorica: Nastja Klajnšek 
Grafično oblikovanje: DTP, Boštjan 
Krajnc s.p.
Naklada: 3000 izvodov 
Tisk: KTN d. o. o.
Fotografija na naslovnici: Teja 
Peček
Glasilo je vpisano v razvid medijev pri 
Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno številko 
392. Pisma bralcev, članke, fotografije, oglase ter 
vse druge prispevke sprejemamo do 30. 11. 2018, 
in sicer na naslov ruske.novice@ruse.si.
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    Otvoritev Disc Golf parka na 
Arehu.

   �Končan�prvi�del�kolesarske�poti�
med�Rušami�in�Mariborom.

   �Subvencionirana�mesečna�
avtobusna�vozovnica�za� 
invalidne�osebe,�upokojence�
in�brezposelne�osebe�in�
subvencionirane�IJPP�vozovnice�
dijakom,�študentom�in�
udeležencem�izobraževanja�
odraslih.

   �Obnova�vežice�na�pokopališču.
   �Gradnja�kanalizacije�na�vinski�

poti.
   �Postavitev�javne�razsvetljave�v�

ulici�v�Bezeni.
   �Urejeno�postajališče�za�avtodome�

v�centru�Ruš.
   �Postavitev�kolesarskega�

počivališča�na�Fali.
   �Priprave�na�obnovo�trga�v� 

Bistrici�ob�Dravi.
   �Gradnja�podpornega�zidu�na�

Areški�cesti.
   �Ureditev�parkirišč�in�javne�

razsvetljave�ob�poti�na�dravsko�
nabrežje.

   �Opravljena�vzdrževalna�dela�na�
bazenu.

IZZA OBČINSKIH VRAT

Odprli bomo Bike park Ruše, kolesarski 
poligon, ki smo ga uredili na območju 
Matavškove gramoznice.

UKREPI MESECA

6000 
Festival Letni oder Ruše 
je obiskalo več kot 6000 
obiskovalcev.

ŠTEVILKA MESECA

IZJAVA MESECA

MIHA HLEB OSET, PODŽUPAN ZA KOMUNALO

»Letošnja jesen je namenjena 
komunalnim oz. gradbenim 
delom, gradimo kanalizacijo 
na Vinski poti, obnovili 
smo vežico na pokopališču, 
postavili smo kolesarsko 
počivališče na Fali, urejamo 
parkirišča ob poti na dravsko 
nabrežje, javno razsvetljavo v 
Bezeni, podporni zid na Areški 
cesti in trg pred Kulturnim 
domom v Bistrici ob Dravi.«

NAPOVED MESECA

Ruška kolesarska pot je 
dobila novo podobo ...



www.ruse.si www.ruse.si4 / RUŠKE NOVICE / NOVEMBER 2018

LOKALNE NOVICE

Predsednik Državnega zbora 
Republike Slovenije mag. Matej 
Tonin je 13. julija 2018 razpisal 
redne volitve v občinske svete 
in redne volitve županov. Razpis 
je objavljen v Uradnem listu 
Republike Slovenije št. 48/2018, 
z dne 13. 7. 2018. Redne volitve 
v občinske svete in redne volitve 
županov bodo v nedeljo, 18. 
novembra 2018. Skladno z 41. 
ter 76. členom Zakona o lokalnih 
volitvah (UR. l. RS št. 94/07 
– uradno prečiščeno besedilo, 
45/08, 83/12 in 68/17), je 
Občinska volilna komisija na 
svoji 1. seji, dne 5.9.2018, 
določila volišča v občini Ruše, za 
izvedbo rednih lokalnih volitev. 
Zaradi zakonske zahteve, da so 
vsa volišča dostopna invalidom, 
je nekatera volišča, ki so bila 
določena za izvedbo volitev 
na zadnjih lokalnih volitvah 
leta 2014, bilo potrebno ukiniti 
ter združiti z drugimi volišči 
v bližini. Občinska volilna 
komisija tako volivce v občini 
Ruše obvešča, katera volišča 
so določena za izvedbo rednih 
lokalnih volitev 18. novembra 
2018:

Nataša Potočnik Čertalič

Lokalne volitve 2018
VOLIŠČE Dom kulture Bistrica, Ulica 27. decembra 2, Bistrica ob Dravi 10801001

VOLIŠČE Gostilna Koper, Log 84, Bistrica ob Dravi 10801003

VOLIŠČE Dom krajanov Bezena, Bezena 17, Ruše 10801004

VOLIŠČE Okrepčevalnica Martnica, Lobnica 15a, Ruše 10801005

VOLIŠČE Režijski obrat, Mariborska 5, Ruše 10801007

VOLIŠČE Knjižnica Janka Glazerja, Falska cesta 18, Ruše 10801009

VOLIŠČE Gasilski dom Smolnik, Gasilska ulica 7, Ruše 10801010

VOLIŠČE Dom krajanov Smolnik, Glazerjeva ulica 29, Ruše 10801011

VOLIŠČE Gostilna Drozg, Fala 18, Fala 10801012

Volišče št. 10801002 Gasilski dom Bistrica, Ruška cesta 94, Bistrica ob Dravi, se ukine in se združi z 
voliščem št. 10801001 Dom kulture Bistrica, Ulica 27. decembra, Bistrica ob Dravi.
Volišče št. 10801006 Društvo upokojencev Ruše, Mariborska cesta 13, se ukine in se združi z voliščem 
št. 10801007 Režijski obrat, Mariborska cesta 5, Ruše.
Volišče št. 10801008 Gasilski dom Ruše, Kolodvorska cesta 12, Ruše, se ukine in se združi z voliščem 
št. 10801009 Kulturni dom Ruše, Falska cesta 24, Ruše.
Za Volišče št. 10801009 Kulturni dom Ruše, Falska cesta 24, Ruše se določi nadomestna lokacija za 
izvedbo lokalnih volitev 2018 in sicer na lokaciji Knjižnica Janka Glazerja, Falska cesta 18, Ruše.
Volišče št. 10801013 Kmetija Švajger, Smolnik 30, Ruše, se ukine in se združi z voliščem št. 10801010 
Gasilski dom Smolnik, Gasilska ulica 7, Ruše.

PREDČASNO GLASOVANJE
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ŠIFRA VOLIŠČA SEDEŽ VOLIŠČA

901- predčasno glasovanje Občina Ruše, Trg vstaje 11, Ruše

997- glasovanje po pošti Občina Ruše, Trg vstaje 11, Ruše

Predčasno glasovanje bo potekalo v torek (13. 11. 2018), sredo (14. 11. 2018) in četrtek (15. 11. 2018),  
od 7. do 19. ure. 

Kolesarska 
nadstrešnica na Fali
OR

Režijski�obrat�Občine�Ruše�
je�na�Fali�postavil�vzorčno�
postajališče�oziroma�
nadstrešnico�za�kolesarje,�ki�
bo�slednjim�nudila�prostor�za�

odmor,�okrepčilo�in�morebitno�
zavetje�ob�neprijaznem�
vremenu. 
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V času do 1. 11. so potekala 
obnovitvena dela notranjosti 
mrliške vežice. Obnavljala se 
je celotna notranjost mrliške 
vežice (nova okna, električna 
napeljava, zračenje, ogrevanje, 
nova notranja oprema) ter uredila 
drugačna razporeditev prostorov. 
Dodatno se je uredila tudi fasada 
in dokončala okolica – predvsem 
urbana oprema. Obnovitvena 
dela je izvajala LIPA, proizvodno 
trgovska zadruga, z.o.o, nadzor pa 
je vršilo podjetje Techline d.o.o. V 
času obnove objekta so poslovitve 
od pokojnikov potekale v kapelici 
na pokopališču. 

OR

S prvim novembrom obnovljena vežica
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R

NAPOVEDNIK AKTIVNOSTI GASILSKIH DRUŠTEV OBČINE RUŠE 
ZA MESEC OKTOBER

Pravi gasilec se ne hvali s 
svojim znanjem, ampak ga 
nesebično deli naprej. In vse 
kar dela, dela z srcem ...

MISEL MESECA   �Sodelovanje�na�prireditvah,�ki�jih�
organizira�Občina�Ruše.

   �Vsako�nedeljo�čiščenje�opreme�in�vozil�
ter�urejanje�gasilskih�domov.

   �Pregledi�hidrantov�omrežja�v�Občini�
Ruše.

   �Udeležba�na�tekmovanju�GZRuše.
   �Priprave�in�sodelovanje�v�mesecu�

požarne�varnosti�(oktober).
   �Sodelovanje�pri�izobraževanju�

gasilskega�operativnega�kadra.



Areško Pohorje je bogatejše za 
Disc Golf park. Gre za šport, ki je 
zelo podoben golfu, le da mora 
igralec pri Disc Golfu do cilja 
prispeti s čim manj meti letečega 
diska oziroma frizbija. Park z 
osemnajstimi točkami (programi) 
je zasnovala Občina Ruše oziroma 
njen režijski obrat v sodelovanju z 
Disc Golf zvezo Slovenije.

Tovrsten park predstavlja novo 
športno investicijo in pridobitev 
v naši občini ter četrti takšen 
park v Sloveniji. Namenjen je 
vsem generacijam in predstavlja 
pomembno športno in turistično 
pridobitev. »Za nas je to velika 
pridobitev. Glede na to, da smo 
v zadnjem času naredili velik 
preskok na področju športne 
infrastrukture in si želimo karseda 
veliko delov občine pokriti s 
turistično-športnimi vsebinami, 
je Disc Golf park na Arehu še 
ena v nizu takšnih investicij. Igra 
je zelo primerna za popestritev 
družinskega druženja, za rekreacijo 
in za aktivno preživljanje časa v 
naravi. Hkrati je pomembno, da je 
k parku vključena tudi gostinska 
ponudba,« je dejal Tomi Prosnik, 
direktor CEZAM-a, ki je tudi 
uradno odprl omenjen park.

V občini Ruše se je torej v 
zadnjih dveh letih k preostalim 
športnim investicijam (prenovljen 
Športni park Ruše, pump track, 
fitnes na prostem, veslanje na 
Dravi, kolesarska pot in Bike 
park) pridružil še Disc Golf park. 
Župan Občine Ruše Uroš Razpet 
je povedal, »Gre za poizkus 
oživitve življenja in delovanja na 
Arehu, ki predstavlja zanimivo 

Teja Peček

Na Arehu novi Disc Golf park

takšne projekte vključiti čim več 
različnih deležnikov, jih povabiti k 
sodelovanju ter s tem dvigniti tudi 
kakovost življenja.« Ob tem je še 
izpostavil, da gre v tem primeru 
za odprti tip infrastrukture, kjer 
je uporaba brezplačna, saj je cilj, 
da je infrastruktura dostopna 
vsem. Prosnik je dodal, »Pri 
igranju Disc Golfa bodo morali 
uporabniki plačati le kavcijo 
za leteče diske, v kolikor bodo 
uporabniki imeli svoje diske, jim 
ne bo potrebno plačati nič.«

Disc Golf velja sicer za igro, 
ki je podobna navadnemu golfu, 
le da se namesto palice in žogice 
uporabljajo leteči diski oziroma 

turistično točko na Pohorju. 
Sicer je v preteklih letih zaradi 
vsem dobro znanih dogodkov 
in stečajev ta prostor postal 
degradirano področje, a ga želimo 
sedaj s takšnimi investicijami, 
kot je igrišče za Disc Golf, znova 
oživeti, osvežiti in predramiti ter 
s tem privabiti ljudi na Pohorje. 
Zdaj imajo ne nazadnje razlog, 
da pridejo na Areh in da tukaj 
nekaj počnejo. Zgodbo želimo 
zavrteti v novi smeri, v smeri 
ponovnega oživljanja. Zavedamo 
se, da imamo prekrasno okolje, 
fantastično naravo in dokazati 
želimo, da znamo upravljati s 
temi površinami, zato želimo v 

frizbiji. Za različne mete se 
uporabljajo različni diski, saj 
vsak disk leti drugače. Na koncu 
vsake proge je nameščen poseben 
kovinski koš, ki ga mora igralec 
zadeti in s tem končati etapo 
igre. Zmagovalec igre je igralec, 
ki za vse etape skupaj potrebuje 
najmanj metov. Za igro, ki se 
odvija na travnatem terenu in 
tudi po gozdu, igralci potrebujejo 
primerno športno ali planinsko 
obutev. »Park smo oblikovali tako, 
da je primeren za vse igralce, 
saj se začne s preprostimi tereni 
in kovinskimi koši ter se nato 
postopoma stopnjuje v težavnosti. 
Najbolj zahtevnih je zadnjih šest 
etap, kjer bodo najbolj uživali že 
malo bolj izkušeni igralci,« je dejal 
Boštjan Babič iz Disc Golf zveze 
Slovenije.

Vsi, ki so se na otvoritvi 
preizkusili v Disc Golfu, so bili 
nad njim navdušeni. Žiga in 
Davor sta dogajanje komentirala z 
naslednjimi besedami, »Pridobitev 
je super. Nikoli si nisva 
predstavljala, da bo tukaj kdaj 
stalo kaj takšnega. Proga je zelo 
urejena, diski se mečejo tudi sredi 
gozda. Meniva, da je to super 
nova atrakcija.« 
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Subvencionirane avtobusne vozovnice

OR

Občina Ruše subvencionira 
vozovnice dijakom, študentom 
in udeležencem izobraževanja 
odraslih, ki so upravičenci do 
nakupa IJPP vozovnice in hkrati 
občani občine Ruše. Znižanje cen 
velja za naslednje vozovnice za 
dijake in študente:
   za mesečne vozovnice za 

dijake, študente ali udeležence 
izobraževanja odraslih se cena 
zniža za 5,00 EUR,

   za polletne vozovnice za dijake 

se cena zniža za 12,00 EUR,
   za letne vozovnice za dijake se 

cena zniža za 30,00 EUR,
   za polletne vozovnice za 

študente za obdobje oktober-
januar se cena zniža za 10,00 
EUR,

   za polletne vozovnice za 
študente za obdobje februar-
junij se cena zniža za 12,00 
EUR,

   za letne vozovnice za študente 
se cena zniža za 25,00 EUR.

Občina Ruše subvencionira 
cene mesečne vozovnice tudi za 

invalidne osebe, upokojence in 
brezposelne osebe. Subvencija 
velja za linije Ruše – Maribor 
– Ruše, Ruše – Lovrenc na 
Pohorju – Ruše in Ruše – Selnica 
ob Dravi – Ruše, na katerih je 
vstopno ali izstopno postajališče 
eno od postajališč v občini Ruše. 
Cena subvencionirane mesečne 
vozovnice znaša 20 EUR.

Znižane cene veljajo za 
invalidne osebe, upokojence in 
brezposelne osebe, ki so občani 
občine Ruše in niso osnovnošolci, 
dijaki, študenti ali zaposlene osebe. 
Upravičenci svojo upravičenost do 

znižane cene vozovnice ob nakupu 
le-te izkažejo na prodajnem mestu 
prevoznika z dokumentacijo, ki se 
tudi sicer uporablja za uveljavljanje 
pravic: invalidi (invalidsko kartico), 
upokojenci (kartica upokojenca) 
in brezposelne osebe (potrdilo 
o prijavljenosti na Zavod za 
zaposlovanje). 

Rušani za 
Rušane

Dobrodelna prireditev Rušani za 
Rušane je imela letos poudarek 
na tekmovalnosti. V sklopu 
Jesenskega dneva športa smo 
organizirali 1. tekmovanje v 
kuhanju ruškega lonca, ki se ga 
je udeležilo 7 ekip: NK Pohorje 
Ruše, KUD Franjo Sornik, 
Turizem Areh, Društvo kmečkih 
žena Ruše, Vokalna skupina 

Ivan Fras, predsednik             
krajevnega odbora Ruše

Veter Bistrica ob Dravi, Ekipa 
Ti povej ... Selnica ob Dravi in 
Društvo upokojencev Ruše. 
Tekmovanje se je odvilo 29. 9. 
2018 na terasi ruškega bazena 
ob 9. uri in sicer z žrebom 
pozicij. Vse ekipe so imele za 
pripravo desetih litrov ruškega 
lonca na voljo tri ure časa, 
nakar so morale oddati vzorce 
svojih jedi v pokušino tričlanski 
komisiji, ki so jo sestavljali Ivan 
Fras, Danilo Lešnik (oba tudi 
avtorja recepta in pobudnika 
te akcije) ter Tomi Prosnik, 
direktor CEZAM-a. Komisija je 
po težki odločitvi določila prve 
tri ekipe. Prvo mesto je osvojila 
ekipa Ti povej ... Selnica ob 
Dravi, drugo mesto je osvojila 
ekipa Turizem Areh in tretje 
mesto ekipa KUD Franjo 
Sornik. Vse tri ekipe so prejele 
priznanja in praktična darila, 
vseh sedem ekip pa je prijelo 
spominske pokale in praktična 
darila, ki so jih prispevali 
Geberit Ruše, Mariborski 
vodovod, Šport Ruše, Gostilna 

Vernik Primož 
Šauperl s. p Bezena, 
Okrepčevalnica 
Oniks Ksenija 
Videčnik s. p.  
Ruše in Mobil-
marketing d. o. o., 
PE  Pizzeria plus, 
Ruše. Prireditev 
so donatorsko 
podprla podjetja 
Žito prehrambena industrija, d. 
d.  kruh pecivo Maribor, Messer 
Slovenija d. o. o. Ruše in Lovska 
družina Ruše. Finančno so 
prireditev podprli Občina Ruše, 
Krajevni odbor Ruše, Krajevni 
odbor Bistrica ob Dravi, Krajevni 
odbor Bezena in Krajevni odbor 
Smolnik-Fala, za logistiko in 

organizacijo pa so poskrbeli 
režijski obrat Občine Ruše, 
CEZAM Ruše, Športni park Ruše 
in Šport Ruše. Celotni izkupiček 
prireditve bo namenjen za nakup 
izobraževalnih pripomočkov za 
potrebe OŠ Janka Glazerja Ruše, 
vrtca Ruše in vrtca Bistrica ob 
Dravi. 

»V sklopu Jesenskega 
dneva športa smo 
organizirali 1. 
tekmovanje v kuhanju 
ruškega lonca, ki se 
ga je udeležilo 7 ekip. 
Celotni izkupiček 
prireditve bo namenjen 
za nakup izobraževalnih 
pripomočkov za potrebe 
OŠ Janka Glazerja Ruše, 
vrtca Ruše in vrtca 
Bistrica ob Dravi.«

Občina Ruše subvencionira mesečno avtobusno vozovnico za invalidne osebe, 
upokojence in brezposelne osebe ter subvencionira IJPP vozovnice dijakom, študentom 
in udeležencem izobraževanja odraslih.
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18. Memorial Huberta Ketiša                                          
Jože Urleb, predsednik GZ Ruše

Prostovoljno gasilsko društvo 
Smolnik je v začetku septembra v 
sodelovanju z GZ Ruše organiziralo 
tradicionalen 18. Memorial 
Huberta Ketiša. Hubert Ketiš je 
bil rojen leta 1929, svoje življenje 
pa je posvetil prostovoljnem 
gasilstvu. V letu 1983 je bil 
izvoljen za prvega poveljnika 
novoustanovljene Občinske 
gasilske zveze Maribor- Ruše. To 
nalogo je uspešno opravljal do leta 
1991. Od našega Huberta smo se 
gasilci mnogo prerano poslovili 
leta 1999 na ruškem pokopališču. 
Bil je prejemnik več priznanj GZ 
Ruše in odlikovanj GZ Slovenije ter 
prejemnik naziva častni poveljnik 
GZ Ruše. V letu 2001 so člani PGD 
Smolnik organizirali 1. Memorial 
Huberta Ketiša, ki je nato prerasel 
v tradicionalnega. Kljub slabi 
vremenski  sobotni napovedi so 
smolniški gasilci vzorno izpeljali 
tekmovanje, ki se ga je udeležilo 
sedem ekip. Pred razglasitvijo 
rezultatov je poveljnik domačih 
gasilcev Uroš Zorman predal besedo 
Cvetu Ketišu, predsedniku PGD 
Smolnik, ki se je vsem prisotnim 
zahvalil za udeležbo, sodnikom za 
korektno sojenje in čestital vsem, 
ki  so osvojili lepe pokale, kakor 
tudi ekipama članov in članic, ki sta FO
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Parkirišča ob poti na dravsko nabrežje

OR

Dostop avtomobilom do dravskega nabrežja bo omejen, prostor bo v celoti 
namenjen druženju in rekreaciji v naravi.

Občina Ruše sporoča, da na 
cesti na dravsko nabrežje ureja 
parkirišča in javno razsvetljavo. 
Dostop do dravskega nabrežja, 
čolnarne in Ribiške družine 
bo z avtomobili omejen 
oziroma dovoljen samo 
stanovalcem in uporabnikom 
objektov ob Dravi. S tem želijo 

prostor ob Dravi razbremeniti 
avtomobilskega prometa in ga 
v celoti nameniti rekreaciji in 
druženju v naravi. V ta namen 
se urejajo parkirišča ob cesti do 
dravskega nabrežja. Obiskovalci 
lahko sicer parkirajo tudi na 
parkirišču ob bazenu in do 
čolnarne, doma Ribiške družine 
in dravskega nabrežja dostopajo 
po novi urejeni peš poti oziroma 
kolesarski poti. 

prejeli prehodna pokala.
V kategoriji članice A, kjer 

sta tekmovali dve desetini in 
sicer PGD Smolnik in PGD Ruše, 
so prvo mesto osvojile članice 
PGD Smolnik, ki jim je pripadel 
tudi prehodni pokal. V desetini 

PGD Smolnik so tekmovale 
naslednje članice: Tamara Šketa, 
Zala Wolfgruber, Manja Weinzel, 
Mateja Dugonik, Klavdija 
Pšeničnik, Urška Videčni, Nevenka 
Strnad, Metka Veličkovič in 
Polonca Javornik. V kategoriji 

člani A je tekmovalo pet desetin z 
naslednjimi rezultati: 1. mesto PGD 
Selnica ob Dravi, prva ekipa; 2. 
mesto PGD Selnica ob Dravi, druga 
ekipa; 3. mesto PGD Smolnik; 4. 
mesto PGD  Pekre in 5. mesto PGD 
Bistrica ob Dravi. 
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Odprli prenovljeno kočo na Šumiku
Na�našem�lepem�Pohorju�je�
novo�otvoritev�dočakala�koča�
na�Šumiku.�Koča�se�nahaja�

na�nadmosrki�višini�1.100�
metrov�in�predstavlja�dobro�
turistično�popestritev�Pohorja�

ter�primerno�postojanko�za�vse�
pohodnike�in�kolesarje.�

S posebno brezplačno telefonsko številko želimo v občinski upravi biti stalno na voljo 
občanom, hitro urediti potrebno ter tako dvigniti kvaliteto bivanja v Občini Ruše. 

V ČASU URADNIH UR OBČINSKE UPRAVE VAM BOMO NA VOLJO NEPOSREDNO, 
IZVEN DELOVNEGA ČASA PA PREKO AVTOMATSKEGA ODZIVNIKA.

SERVIS OBČANOM

080 23 07
PRIDOBITE INFORMACIJE, OBVESTITE NAS O OKVARAH, 
PODAJTE PREDLOGE ZA IZBOLJŠANJE BIVANJA.
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Začetek nove 
kurilne sezone  
in priprava  
kurilnih naprav

ENERGAP - Energetska  
agencija za Podravje

Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano trajanje 
ogrevalne oziroma kurilne sezone 
določa računsko, na podlagi 
temperature zraka. Tako se za prvi 
dan ogrevalne sezone šteje dan po 
tistem, ko je v drugi polovici leta ob 
21. uri tri dni zapored temperatura 
zraka nižja ali enaka +12 °C. 
Zadnji dan ogrevalne sezone je 
tretji zaporedni dan v prvi polovici 
leta, ko je ob 21. uri temperatura 
zraka višja od +12 °C in po tem 
dnevu ob 21. uri živo srebro trikrat 
zapored ne pade več pod omenjeno 
vrednost temperature zraka. 
Trajanje ogrevalne sezone je število 
dni med prvim in zadnjim dnem 
ogrevalne sezone in je odvisno 
od podnebja, nadmorske višine 
in nenazadnje tudi zaradi razlik v 
gradnji in toplotne izolacije zgradb. 
V Sloveniji traja ogrevalna sezona 
za večino nižinskih krajev okoli 6 
do 8 mesecev. 

Kako pripraviti kurilno 
napravo za začetek 
sezone in kaj lahko 
naredimo sami?
S pravilnim rokovanjem in 
vzdrževanjem bodo naprave za 

ogrevanje delovale energetsko 
učinkovito in z dolgo življenjsko 
dobo.  Vsak ogrevalni sistem, pa 
naj gre za hišo z individualnim 
ogrevalnim sistemom ali za 
stanovanjski blok ali javno stavbo, 
v katerem je ogrevanje urejeno 
daljinsko ali iz skupne kotlovnice, 
je sestavljen iz več naprav, ki 
potrebujejo redno vzdrževanje. 
Redno in pravilno vzdrževanje 
ogrevalnega sistema pomembno 
pripomore k varčni rabi energije 
in podaljšanju njegove življenjske 
dobe. Prihranki, ki jih prinašajo 
dobro vzdrževane ogrevalne 
naprave, nekajkrat presegajo 
stroške nastavitev in čiščenja. 
Zanemariti ne gre tudi posledičnega 
pozitivnega vpliva, ki ga ima redno 
vzdrževanje ogrevalnih sistemov 
na okolje, saj, poleg že v osnovi 
manj porabljenih energentov, v 
zrak spustimo tudi manj škodljivih 
emisij in nečistoč. Zelo pomembno 
vlogo imajo tudi nadzorni in 
regulacijski sistemi. Velikokrat 
se dogaja, da namestimo nove 
sisteme ogrevanja, vendar nam 
ne dajejo energijskih in finančnih 
prihrankov, kot nam jih predstavijo 
prodajalci ali energetski svetovalci. 
Ne drži miselnost, da novih naprav 
ni potrebno vzdrževati in da so 
nastavitve re gu lacije pri vseh 
uporabnikih enake.

Lažja vzdrževalna dela lahko 
naredimo sami:
   preverimo zalogo goriva 

in zabeležite količino pred 
začetkom ogrevanja;

   preverimo, če je ob 
prezračevalnih napravah prosta 
pot za dovod in odvod zraka v 
prostor s kurilno napravo;

   preverimo tesnost rezervoarja 
za kurilno olje in dovodnih 
cevi do gorilnika;

   preverimo stanje filtra za olje 
pred gorilnikom (1x letno ga je 
priporočljivo zamenjati);

   preverimo tlak vode v kotlu in 
jo po potrebi dodajte;

   če smo v sistem dodatno 
natočili vodo, ogrevalni sistem 
odzračimo. Odzračevanje je 
potrebno ponoviti, ko se voda 
segreje na 80 do 85°C, in sicer 
zato, da iz nje odstranimo kisik;

   preverimo obratovanje obtočne 
črpalke (če ne deluje, z izvija-
čem zavrtimo rotor motorja);

   preverimo stanje vseh zapornih 
armatur kurilne naprave;

   antikorozijsko zaščitimo vse 
površine ogrevalnega sistema, 
ki so podvržene koroziji;

   toplotno izoliramo neizolirane 
cevi;

   pregledamo tesnost kurilne 
napra ve, dimnika in 
sekundarnega ogrevalnega 

sistema (stanje dimovodnih 
naprav glede na nove 
predpise enkrat letno preverja 
pooblaščena dimnikarska 
služba).

Preverjanje in nastavitve 
nadzornih in regulacijskih 
sistemov
Pred kurilno sezono preverimo 
pravilnost delovanja teh sistemov 
(prikazi notranjih in zunanjih 
temperatur, čas) in ugotovimo 
ali so se morda pogoji glede 
potreb po ogrevanju spremenili 
(odhodi z doma, prihodi ...) ter 
temu prilagodimo nastavitve 
regulacijskih sistemov oziroma 
termostata. Zahtevnejša dela na 
kurilnih napravah prepustimo 
strokovnjaku, ki ima ustrezno 
znanje in opremo ter uporablja 
originalne rezervne dele. To je 
predvsem pomembno zaradi 
morebitnih posledic ter s tem 
povezane odgovornosti v primeru 
nestrokovno opravljenega dela. 
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Nizke temperature in vlažni jesenski dnevi so prvi znak začetka ogrevalne sezone naših 
bivalnih in delovnih prostorov

INFORMACIJE
http://www.petrol.si/
zapisi/vzdrzevanje-
ogrevalnega-sistema
 
http://gcs.gi-zrmk.si/
Svetovanje/index.html
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Občina Ruše obvešča, da je rok 
za predložitev vlog na Javni 
razpis za subvencioniranje 
varstvene storitve socialnega 
servisa v Občini Ruše za leto 
2018 (številka: 007-000/2018-3) 
podaljšan do torka, 20. 11. 2018, 

OR 

Podaljšan rok za vloge 
za E-oskrbo

do 12. ure. Besedilo razpisa, 
razpisna dokumentacija in vloga 
z obrazci ostajajo nespremenjeni. 
Občina Ruše je pripravila javni 
razpis za občane za socialno 
varstveno storitev socialnega 

servisa celodnevne povezave prek 
osebnega telefonskega alarma, 
ki bo koristniku omogočila 
samostojno in varno življenje, 
njegove svojce pa razbremenila 
vsakodnevne skrbi. Za ta namen 

so v proračunu Občine Ruše 
zagotovljena sredstva za pomoč 
pri kritju stroškov storitve 
E-oskrba in sicer za največ 50 
oseb v višini do največ 25 EUR 
na mesec. 
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»Rok za predložitev 
vlog na Javni razpis 
za subvencioniranje 
varstvene storitve 
socialnega servisa v 
Občini Ruše za leto 2018 
je podaljšan do torka, 
20. 11. 2018, do 12. ure.«
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V četrtek, 27. 9. 2018, je župan 
Občine Ruše Uroš Razpet sprejel 
predstavnike Veleposlaništva 
Ruske federacije v Sloveniji, ki 
vsako leto položijo venec na 
grob petih padlih ruskih vojnih 
ujetnikov iz prve svetovne vojne. 
Letos je ob tej priložnosti Občino 
Ruše obiskal tudi nj. eksc. dr. 
Doku Zavgajev, veleposlanik 
Ruske federacije v Republiki 
Sloveniji in sicer v spremstvu 
Svetovalca za ekonomske zadeve 
g. Kirilla Bobrova.

Po sprejemu na Občini Ruše 
je sledil obisk padlih ruskih 
ujetnikov in položitev vencev. Na 
pokopališču v Rušah se namreč 
nahajata dva grobova, označena 
z železnim križem, v katerih so 
pokopani ruski vojni ujetniki, ki 
so sodelovali pri gradnji Tovarne 
Dušika Ruše:
   Habil Cemberisov (umrl leta 

1917),
Trofin Lepjecskin (umrl leta 
1917),
   Gregor Schentschenkov (umrl 

leta 1918),
   Pogačev Aleksander (umrl leta 

1918) in
   Neofit Simon (umrl leta 1916).

 
V drugi svetovni vojni je na 

našem območju padel tudi Rus, ki 
se je vključil v NOV in je bil kurir 
na kurirski postajii TV-12-S, ki je 
imela svoj sedež na Lobnici nad 
Rušami. Padel je decembra 1944 
pod Arehom, kjer je (v gozdu) 
tudi pokopan.

Sledil je obisk domačije Šarh, 
kjer so predstavnike Ruskega 
veleposlaništva in občine sprejeli 
Srečko Šarh, njegova žena Jožica 
ter predsednik Združenja borcev 
za vrednote NOB Ruše, g. Jože 
Gašparič. Po ogledu domačije Šarh 
je sledila slavnostna posaditev 
lipe v neposredni bližini okoli 200 
let stare, vsem Rušanom dobro 

OR

Nj. eks. dr. Doku Zavgajev 
na obisku v Rušah

znane, 'Šarhove lipe'. Slednja bo 
po besedah Srečka Šarha svoje 
častno mesto sčasoma prepustila 
svoji novi in mlajši sosedi.

Skupina gostov se je nato 
odpravila na obisk Gimnazije in 
srednje kemijske šole v Rušah, 
kjer so jih sprejeli ravnatelj 
šole Samo Robič in dijaki. Po 
sproščenem pogovoru je sledila 
tiskovna konferenca v Športnem 
parku Ruše.

Ruski veleposlanik je med 
drugimi obiskal tudi podjetji  
Ecom Ruše d. o. o. in Mega Metal 
d. o. o., direktorja podjetij g. 
Darko Krčar (Ecom Ruše d. o. 
o.)  in Mustafa Osmanović (Mega 
metal d. o. o.) sta predstavnikom 
pokazala svoje prostore in tudi 
proizvodni del podjetij. Svoj 
obisk so predstavniki zaključili s 
srečanjem na našem Pohorju in 
sicer na čudovito prenovljeni koči 
Šumik. 
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V izdihljajih šolskih 
poletnih počitnic je na domačiji 
Prodnarjevo na Smolniku potekal 
športno-ustvarjalni tabor. Ob 
pomanjkanju vtičnic za polnjenje 
pametnih telefonov smo v družbi 

Boštjan Sedmak 

Počitnice na Škegnu – 
kje so vtičnice?

devetnajstih otrok preživeli teden 
dni aktivnega druženja.

Pohod mimo Šumika do Črnega 
jezera, kolesarjenje z orientacijo 
po Pohorju, veslanje na Dravi, 
kopanje v Športnem parku Ruše 
in na Ptuju, plezanje in pohod 
na kočo pod Dachsteinom, 
kolesarski spust s Pece – vse to so 

bile številne športne aktivnosti, 
ki smo jih letos popestrili z 
ustvarjanjem. Z inspiracijo narave 
in ob spoznavanju umetniškega 
gibanja imenovanega 'land 
art' smo namreč ustvarjali tudi 
umetniške kompozicije. Ob 
večerih smo velikokrat zakurili 
ogenj, tudi ogenj v zraku, ki je 

pričaral poseben estetski učinek. 
Nad plameni smo na palicah 
pekli klobase in kruh nenavadnih 
in zanimivih oblik, v njem pa 
smo na tradicionalen način 
žgali glinene izdelke, ki smo jih 
ustvarili v deževnih dneh. Kot 
smo pričakovali, je veliko kosov 
popokalo, tisti, ki so ostali, pa 
pričajo o kreativnem in pestrem 
vzdušju, ki je velo na Smolniku.

Tabor smo organizirali Tomaž 
Jurše, Boštjan Sedmak, Vlasta 
Čobal Sedmak, Renata Videčnik 
in Blaž Navršnik v organizaciji 
društva ZA ter v sodelovanju 
s CEZAM-om in Planinskim 
društvom Ruše. Projekt je 
sofinancirala Občina Ruše. FO
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Socialno varstveni program Varna 
hiša Maribor se uspešno izvaja vse 
od svoje ustanovitve (25. novembra 
1996) dalje, v okviru Centra za 
socialno delo Maribor. Varna hiša 
Maribor je hiša kot toliko drugih, 
pa vendar drugačna. Drugačna 
zato, ker v njej stanujejo samo 
ženske, ker v njej živi več otrok 
kot v običajnih hišah. Je prostor, 
kjer ni nasilja, prostor, kjer je 
mogoče zaupati in povedati tudi 
najbolj boleče izkušnje, prostor, 
kjer je bivanje z drugimi lahko 
prijetno, prostor, kjer nihče nikogar 
ne ponižuje, prostor, kjer skupaj 
raziskujemo možnosti za življenje 
brez strahu in nasilja. V letu 2017 
se je v program vključilo 26 žrtev 
nasilja. Povprečno je mesečno v 
hiši bivalo 14 žensk in 12 otrok. 
Pomoč v obliki svetovanja, smo 
nudili 85 žrtvam nasilja v družini. 
Morda ni nepomemben podatek, da 
je zadnja leta odstotek tistih, ki se 
iz Varne hiše ne vrnejo k nasilnim 

Anka Fingušt, mag. soc. dela
partnerjem bistveno večji kot pred 
desetletjem, v poprečju med 80 in 
90 %, kar kaže na to, da zaposleni 
v Varni hiši Maribor svoje delo 
izvajamo strokovno in kvalitetno 
ter v procesu pomoči izpeljemo 
vse tisto kar ženska in otroci 
potrebujejo, da zmorejo predelati 
stiske, ki so jih pripeljale k nam.

Ministrstvo za delo družino 
in socialne zadeve naš program 
sofinancira v približno 60 % 
deležu. Ostala sredstva moramo 
programu zagotoviti sami iz drugih 
virov. Sredstva pridobivamo s 
sofinanciranjem občin Podravske 
regije, ostala manjkajoča sredstva 
za delovanje programa pa se 
trudimo pridobivati z donacijami. 
Občina Ruše program sofinancira 
vsa leta delovanja. V Varni hiši 
Maribor pomagamo ženskam in 
otrokom, ki preživljajo nasilje v 
družini. Preden se ženska odloči 
za namestitev v Varno hišo, 
nasilje praviloma doživlja več 
let. Največkrat je to stopnjevano 
telesno nasilje od klofute do 
brutalnega pretepanja ter različne 

Varna hiša Maribor
oblike duševnega nasilja. Pogosto ji 
pri odločitvi za umik od nasilnega 
moške pomaga naključje ali splet 
nekaterih neugodnih okoliščin. 
Vedno pa se na njene osebne 
razloge naveže strah za življenje 
in skrb za otroke. Njena odločitev 
lahko dozori tudi zaradi vpliva 
okolice bližnjih naklonjenih ljudi ali 
prošenj otrok.

V družbi še vedno velja 
stereotip, da ženske, ki leta in 
leta preživljajo nasilje ne da bi 
poiskale pomoč, se zdi kakor da 
nasilje potrebujejo. Ne moremo si 
predstavljati, da bi ženske ostajale 
v odnosu leta dolgo, ker bi tak 
odnos potrebovale. Ali lahko kdo 
potrebuje nasilje? Prav obratno 
ženske poskušajo narediti vse, 
da bi se zavarovale, prekinile 
nasilni odnos in si ustvarile novo 
eksistenco. Vprašanje je, zakaj 
jih moški ne pustijo oditi? Po 
izkušnjah številnih žrtev nasilja, 
ki so poiskale pomoč v Varni hiši 
Maribor, bi lahko rekli, da nasilje 
potrebuje le tisti, ki je nasilen. 
Ženska, ki se vključi v program, 

najprej doživi bivanje na varnem. 
Ženska, ki je živela v nasilnem 
odnosu, potrebuje zagotovilo, da 
je varna, da se ji ne bo nič zgodilo. 
Šele potem lahko v miru poskrbi 
zase in za svoje otroke in izbere še 
druge možnosti, ki jih ponuja naš 
program pomoči.

Ženske pridejo k nam tudi z 
otroki. Otrokom, ki so preživeli 
nasilje pomagamo na način, da 
smo pozorni na njihove potrebe 
in posledice nasilja nad njimi. 
Pomembno je, da otroci predelajo 
strahove in negativna čustva in 
ponovno vzpostavijo zaupanje 
v odrasle oz. bližnje osebe. Ko 
otrokom omogočimo na varen in 
sprejemljiv način izraziti svoje 
stiske, strah, jezo, agresijo jim 
pomagamo presekati začarani krog. 
Če otrok te priložnosti nima, bo 
najverjetneje zrasel v bodočega 
nasilneža ali novo žrtev. 
Podatki na katerega lahko 
nakažete donacije: CSD Maribor 
DŠ: 61795461, MŠ:8275009000, 
TRR: 01100-6001619147, sklic za 
donacije 00-3100-763202. 
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Uspešno 
izpeljan 19. 
festival Letni 
oder Ruše
Teja Peček

V tednu dni festivalskega 
dogajanja je približno 30 
prireditev obiskalo okoli 
6000 obiskovalcev. 87 let star 
amfiteater, katerega so po 
poškodbah, ki jih je prizadejalo 
lansko decembrsko neurje, 
prenovili, se je letos zaradi 
dežja organizatorjem spretno 
izmikal. Vendarle pa so slednji 
uspeli festival zaključiti s 
spektakularnim koncertom 
Tonyja Cetinskega in s koncertno 
komedijo Frpruh v sodelovanju 
Matjaža Javšnika in Orlekov.

Po besedah direktorja festivala 
in CEZAM-a Tomija Prosnika je 
bil festival po zaslugi sodelavcev, 

številnih prostovoljcev, občine 
in kulturnih društev uspešen, 
prav tako pa je zato zaslužno 
tudi občinstvo, ki se je kljub 
slabemu vremenu odzvalo v 
nepričakovano velikem številu. 
»To kaže, da se je festival dodobra 
zasidral v srca tako Rušanov 
kot številnih obiskovalcev od 
drugod,« je povedal Prosnik. 
Dodal je, da si bodo letošnji 
festival organizatorji zapomnili po 
slabem vremenu, ki je botrovalo 
k obilici izzivov, iz katerih so 
se marsikaj naučili, ter po dveh 
izjemnih večerih na Letnem odru: 
koncertu Vlatka Stefanovskega 
ter nastopu Treh tenorjev. 

Letošnji festival je bil resnično 
velik izziv in test organizacijske 
ekipe, vseh sodelujočih 
ter obiskovalcev. Od osmih 
načrtovanih dogodkov na Letnem 
odru smo tam lahko izpeljali samo 
2! Tudi spremljevalni program 
smo morali seliti na pokrite 
lokacije, zato je bila logistika 
izjemno zahtevna. Ekipa je spet 
dokazala, da je Letni oder Ruše 
izjemno močna zgodba z bogato 
tradicijo, ki premaga tudi najtežje 
izzive. Mislim da smo kljub vsem 
preprekam ustvarili pozitivno 
vzdušje, izpeljali celoten program 
in obiskovalcem pričarali veliko,« 
je še povedal Prosnik.

Obiskovalce je tudi letos 
razveseljeval pester brezplačen 
spremljevalni program s 
koncerti, z izjemno kulinarično 
ponudbo in drugimi dogodki na 
Tržnici Triglav. Bližnji park pred 
sedežem Občine Ruše se je odel 
v Ljudski oder, kjer so potekale 
predstavitve lokalnih društev in 
dejavnosti za otroke. Po besedah 
Prosnika pa so že v času festivala 
začeli strmeti k naslednjemu 
– dvajsetemu festivalu. »20. 
Letni oder Ruše mora biti in bo 
poseben! Koncept smo v zadnjih 
letih pripeljali do nekakšnega 
mini vrhunca, zato je potrebno 
v prihodnosti dobro razmisliti, 
kako bomo s svežim vetrom 
zapeljali festival v njegovo tretje 
desetletje. Vsekakor prizorišče 
ostaja osrednji in ključni element 
dogajanja, hkrati pa se moramo 
v največji možni meri potrudi, 
da zmanjšamo tveganje slabega 
vremena. Koncept, o katerem 
se že dalj časa pogovarjamo, 
je raztegniti dogajanje na več 
poletnih mesecev, s čemer 

bi lahko bili prilagodljivi s 
termini večjih dogodkov. To 
je organizacijsko zahtevno, ni 
pa nemogoče. Na tem mestu 
bi se želel iskreno in iz srca 
zahvaliti vsem sodelujočim! 
Ekipi, prostovoljcem, gasilcem, 
društvom, partnerjem, 
sponzorjem, pokroviteljem, 
izvajalcem, ustvarjalcem, 
umetnikom, obiskovalcem, 
gostom, prijateljem in vsem, ki 
morda niso bili neposredno z 
nami, a brez njih festivala vseeno 
ne bi bilo festivala. Že 19. leto 
zapored nam je uspelo zaokrožiti 
še eno krasno ruško zgodbo,» je 
zaključil Prosnik.

Letošnji festival 
predstavil nekaj novosti
Na Letnem odru Ruše so letos 
poleg Tonyja Cetinskega in 
Matjaža Javšnika z Orleki 
nastopili še Disciplin A Kitschme, 
King Foo, Vlatko Stefanovski 
in Vasko Atanasovski, Trije 

tenorji in Classico ter Branko 
Đurič - Đuro. Na svoj račun 
so ob tem prišli tudi ljubitelji 
dokumentarnega filma. V Rušah 
se je namreč odvil potujoči fil-
mski festival Združenih naro dov 
(UNAFF), ki je nastal leta 1998 
na pobudo filmske kritičarke in 
predavateljice na Standforski 
univerzi v Kaliforniji Jasmine 
Bojić. »Matjaž Javšnik na je 
prosil, da obiščemo njegovo 
rojstno mesto, da pokažemo 
nekaj popolnoma ameriškega. 
Zato smo izbrali nekaj filmov, 
ki se nanašajo na ameriške 
domo rodce – Indijance. Zelo 
smo zado voljni in srečni, da 
nam je na nek način uspelo 
pisati zgodovino zbliže vanja 
najstarejše ameriške civili zacije z 
Rušami,« je dejala Bojičeva.

Dež je iz naravnega amfiteatra 
pod streho pregnal tudi 
glasbenike. Prvi sobotni večer 
so zaznamovali glasbeni nastopi 
na odru Doma kulture, kjer so 
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»V tednu dni 
festivalskega dogajanja 
je približno 30 prireditev 
obiskalo okoli 6000 
obiskovalcev.«
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sprva dobili priložnost mladi 
talenti, za katerimi so se zvrstila 
tudi znana imena. »Navdušeni 
smo. Velik privilegij je, da lahko 
igramo na takšnem festivalu,« 
je dejala Nina Knez iz zasedbe 
Standby. Dušan Kojić, glavni 
protagonist skupine Disciplin A 
Kitschme pa je povedal naslednje, 
»Lahko rečem, da je štajerska 
publika fenomenalna, pokazala 
je pozitiven odziv in popolnoma 
razumela, kaj se dogaja pred 
njimi.« Sobotno zabavo so 

dopolnili člani zasedb King Foo 
in Siti hlapci. Žal pa kakovostni 
zasedbi glasbenikov v soboto ni 
uspelo priklicati sonca, saj je bila 
deževna tudi nedelja, ko je Đuro 
namesto v objemu smrek, po svoje 
izobraževal številno občinstvo v 
Športni dvorani v Rušah.
Je pa zato v objemu pohorskih 
smrek v duetu uspelo nastopiti 
Vlatko Stefanovskemu in Vasku 
Atanasovskemu ter zasedbi 
Trije tenorji. Oba koncerta 
sta napravila velik vtis na 

obiskovalce in nastopajoče. 
»Navdušen sem nad tem 
prostorom. Nisem vedel, da 
se blizu Maribora nahaja tako 
magičen prostor, da obstaja 
takšen oder in da obstaja takšen 
amfiteater. Vesel sem, da sem 
ga odkril. V Mariboru sem imel 
že obilico nastopov, vaš Letni 
oder pa je, vsaj zame, popolno 
odkritje. Prekrasno naravo 
imate. Ves dan bi lahko zgolj 
poslušal in spoštoval to tišino, 
res je fantastično,« je povedal 

Vlatko Stefanovski.
Skupni imenovalec sredinega 

večera je bilo romantično spajanje 
med glasbo, nebom in naravo, 
saj je oder zasedla zasedba Trije 
tenorji & classico. »Prihajam 
iz Primorske in sem preprosto 
navdušen nad vašim amfiteatrom. 
To je res pravi, pravi amfiteater,« 
je navdušeno priznal Vladimir 
Čadež. »Takšen zaključek poletja 
je pika na i. Redki so trenutki, ko 
se glasba na tako prekrasen način 
zlije z lepim okoljem. Človeku 
preostane le še to, da uživa v 
prijetnem doživetju,« je dodal 
Janez Triler. 
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Urnik delovanja Večgeneracijskega 
centra VGC Štajerska v Rušah
Hedvika Potočar VGC ŠTAJERSKA – DC CSD RUŠE, ŠOLSKA 16A, 2342 RUŠE

DATUM URA PARTNER IZVAJALEC KONTAKT NASLOV

08.11.2018 10:00-13:00 DDV MB Melita Šmid 031 169 800 Delavnice z Melito

15.11.2018 10:00-13:00 ZAMS Zlatka Ornik 031 390 227 Kreativna delavnica

22.11.2018 10:00-13:00 DDV MB Maja Požgan 070 718 775 Delavnice z Majo in Miranom

30.11.2018 10:00-12:00 ZPM MB Tadeja Dobaj 041 532 119 KNEDL-ove kuharske čarovnije

12.11.2018 12:30-14:00 DDV MB VGC Štajerska 031 659 734 Brezplačna socialna pomoč

20.11.2018 13:00-14:30 DDV MB VGC Štajerska 031 659 734 Brezplačna pravna pomoč

OPIS PROGRAMOV
Ustvarjamo z Melito
Na delavnicah se bomo zabavali 
z reševanjem križank, delali 
vaje za trening motoričnih 
sposobnosti in možganov, 
izdelovali pobarvanke za 
odrasle, povezovali števila 
od točke do točke ter 
spoznali sudoku na različnih 
težavnostnih stopnjah.

Kreativna delavnica – 
izdelava knjižnih kazal
Izdelovali bomo unikatna 
knjižna kazala, ki poleg 
funkcionalnosti v naše življenje 
prinašajo tudi nekaj navihanosti 
in nas navdušijo za nadaljnje 
branje knjig. Knjižno kazalo je 
lahko prav tako lepo darilo za 
naše najbližje.  Zatorej, zbogom, 
zavihana ušesa, ki 'krasijo' naše 
najljubše knjige in pozdravljena 
kreativna knjižna kazala, ki so 
kot nalašč za vse knjižne molje.

Ustvarjalne delavnice z 
Majo in Miranom
Izdelovali bomo okraske in 
dekoracije za različne praznične 
priložnosti – novo leto, božič, 
rojstni dnevi, velika noč ipd. 
Uporabljeni materiali bodo iz 
različnih modelirnih mas ter 
različnih drugih materialov kot 
so kamen, les, papir, karton, 
usnje, žica ... Uporabili bomo 
tudi različne tehnike, kot so 
barvanje, risanje, oblikovanje in 
rezanje. Delavnica je primerna 
za vse starosti.

KNEDL-ove kuharske 
čarovnije
Na OkusPokus delavnicah 
se prepletajo kulinarika, 
ustvarjalnost in starodavne 
modrosti. Pobrskali bomo po 
babičini čarobni knjigi receptov, 
rezali, mešali …  in pripravljeno 
seveda tudi poizkusili.

Brezplačno socialno 
svetovanje
   Informacije in pomoč pri 

urejanju institucionalnega 
varstva.

   Informacije v zvezi z 
oprostitvijo oz. do/plačilom 
storitve institucionalnega 
varstva.

   Seznanjanje z možnostjo 
urejanja dodatka za tujo nego 
in pomoč.

Storitve brezplačnega 
pravnega svetovanja 
namenjene ranljivim ciljnim 
skupinam
   Pomoč pri invalidskih 

postopkih.
   Pomoč pri pravicah v primerih 

iz Družinskega zakonika.
   Osnovne informacije v 

postopkih dedovanja.
   Pomoč pri pripravi različnih 

vlog, ugovorov 
   Informacije s področja 

delovnega prava. 

»Na delavnicah se 
bomo zabavali z 
reševanjem križank, 
delali vaje za 
trening motoričnih 
sposobnosti in 
možganov, izdelovali 
pobarvanke za odrasle, 
povezovali števila od 
točke do točke ter 
spoznali sudoku na 
različnih težavnostnih 
stopnjah.«
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Jožica Ivšek, skrbnica kapelice

Več let smo krajani Bistrice ob 
Dravi, člani KUD Svobode, krajevni 
odbor in drugi opazovali, kako 
propada pročelje kapelice in freska 
sv. Florjana, ki jo je zob časa že 
močno načel. Po vseh teh opažanjih 
smo se za pomoč obrnili na Občino 
Ruše in bili veseli njihovega 
pozitivnega odziva. Sakralni objekt 
je sicer v lasti občine in spada pod 
spomeniško varstvo, hkrati je del 
kulturne dediščine ne samo našega 
kraja temveč tudi širše. 

Sprva je bilo potrebno pridobiti 
dovoljenje spomeniškega varstva, 
kar nam je tudi hitro uspelo, nato 
so se začela izvajati obnovitvena 
dela. Ta so bila zaupana g. 
Andreju Perneku, ki je sodeloval 
s podžupanom g. Mihom Hlebom 
Osetom in režijskim obratom 
Občine Ruše. Vsem se iskreno 
zahvaljujemo. Pri delu so delno 
finančno pomagali tudi krajani. 
Veliko pomoč pri obnovi lesenih 
delov in postavitve odra je ponudil 
g. Branko Anžel. Za restavriranje 
in obnovo freske se je skrbno 

potrudil član likovne sekcije KUD 
Svoboda g. Tapajner. Pomagali sta 
nam tudi družini Kofler in Koper 
iz Loga ter še mnogi drugi, ki smo 
jih morda nenamerno pozabili 
omeniti. 

Skozi naš kraj poteka kolesarska 
romarska pot, ki se vije iz 
Madžarske preko Slovenije in po 
poti svetega Jakoba v Campostelo. 
Romarji se ustavljajo pri kapelici, 
ob njej posedijo in potem 
nadaljujejo svojo pot. Tako je 
kapelica tudi del mednarodne poti 
in postojanka tujih turistov. Ob tej 
priložnosti se iskreno zahvaljujem 
Občini Ruše, režijskemu obratu 
Občine Ruše, KUD-u Svobode, 
krajevnemu odboru in vsem 
drugim, ki so mi stali ob strani 
in po svojih močeh prispevali za 
obnovo ter s tem omogočili, da 
naša je naša kapelica ponovno 
postala lepotica. 
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Zgodba ruške pivovarne Lobik, 
ki se nahaja v bivši TDR, 
dobiva vse večjo razsežnost in 
prepoznavnost, saj so septembra 
odprli novo teraso in točilnico. 
Obisk otvoritve nove pridobitve 
je  bil izjemen, pivovarje je 

OR
takšno število obiskovalcev 
kar malo presenetilo, saj jim 
je zmanjkalo kozarcev in ne 
nazadnje tudi piva. A kot pravijo 
sami, vse to samo dokazuje, da 
se lahko tudi na našem koncu 
pije več in bolje kot kjerkoli 
drugje. Hkrati se želijo zahvaliti 
vsem za potrpljenje in prosijo za 
razumevanje, saj se še vedno se 
učijo in se bodo še nekaj časa. 
Pravijo tudi, da s tem korakom 
dokazujejo, da je tudi z malo 
denarja in veliko truda mogoče 
doseči vse. Vsem ljubiteljem 
njihovega piva pa sporočajo, da 
jih lahko obiščejo vsak petek med 
18.00 in 24.00. 

Kapelica v  
Bistrici ob Dravi
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»Za pomoč pri sanaciji 
kapelice smo se obrnili 
na Občino Ruše in 
bili veseli njihovega 
pozitivnega odziva.«

V pivovarni Lobik odprli teraso in točilnico
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Župan v odhodu, ki je v svojem mandatu našo občino popeljal med 
najbolj razvojno naravnane občine v Sloveniji.

BESEDE IN FOTOGRAFIJE: UROŠ MAJCENOVIČ

Uroš Razpet
pravi  borci. Spet drugi so me popolnoma 
razočarali, tukaj mislim predvsem na mlajši 
kader, ki smo jim ponudili priložnost, a je 
bilo na njihovi strani preveč sprenevedanj in 
kalkulacij, zato smo jih zamenjali.
Veliko občanov ima občutek, da 
danes delujejo občinske službe, še 
posebej režijski obrat in občinska 
uprava, bolje kot pred vašim 
mandatom ali pred osmimi leti.
O tem bi sam težko sodil in to raje prepuščam 
drugim. Seveda pa upam, da to dejansko drži. 
Dejstvo je, da so vse naštete službe v resnici 
servis za občane, ki jih ti plačujejo in prav 
to dejstvo ter zavedanje sem želel prenesti 
na zaposlene. Če povem še drugače – naloga 
občine je, da služi narodu. Poleg tega smo 
poskrbeli tudi za boljšo celostno podobo 
režijskega obrata, za nov avtomobilski park 
in oblačila, kar so zagotovo opazili tudi ljudje. 
Pri tem me najbolj veseli to, da tega niso videli 
kot neko bahanje, ampak vzpostavljanje boljše 
podobe občine.
Če se še malo vrneva na izvedene 
projekte, velja omeniti, da obstajajo 
projekti, ki s časovnega vidika 
zahtevajo več časa in takšni, ki ga 
zahtevajo manj. Moje vprašanje se 
nanaša na projekte, ki še vedno 
potekajo oziroma so nedokončani, kaj 
se bo zgodilo z njimi v naslednjem 
mandatu?
Zavedati se je potrebno, da je veliko 
projektov, ki jih v štirih letih preprosto ni 
mogoče zaključiti. Veliko ljudi je pozabilo, 
da v okviru civilne iniciative ZA – Združena 
Akcija delujem že osmo leto. Štiri leta pred 
županskim mandatom sem imel funkcijo 
podžupana in že takrat smo na občini zagnali 
številne projekte. Nekdo bo v štirih letih težko 
prepričal državo, da investira milijon evrov v 
kolesarsko stezo, ampak v sedmih letih nam 
je to vendarle uspelo. In to s kontinuiteto in 
vztrajnostjo, kar je ne nazadnje potrebno na 
vseh področjih delovanja, tako na poslovnem, 
lokalnem kot na osebnem. Zato mislim, da je 
predvsem pomembno to, da bo v naslednjem 
mandatu na vladi politična opcija, ki je in 
bo sposobna nadaljevati projekte, ki so že 
v teku. Zelo pomembno oziroma nujno je 
sodelovanje vseh vpletenih političnih tokov na 
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»Velikokrat sem deloval kot nekakšna šok 
terapija, kar je lahko v lokalnem okolju zelo 
problematično.« 

vodenjem to ne bi zgodilo. Če bi bilo delovanje 
bolj učinkovito, seveda ostaja vprašanje. 
Ampak to so subjektivne ocene, merila pa so, 
kot vemo, zelo relativen pojem.
Vendarle pa lahko z gotovostjo 
trdimo, da se projekti ne bi odvijali s 
takšno hitrostjo?
Verjetno se res ne bi odvili v tako kratkem 
času, ampak še vedno ostaja vprašanje, ali je 
to prava metoda dela. Morda je takšen način 
delovanja super za en mandat, da se napravi 
potreben preboj, da se stvari premaknejo 
naprej. Za prihodnost pa mislim, da je bolje, 
če bo nekdo mandat peljal v slogi, z večjim 
soglasjem in razumevanjem ljudi. Vedeti 
morate, da sem se sam pri nekaterih projektih 
bil pripravljen prepirati celo s svojo svetniško 
skupino in s civilno iniciativo ZA, ki mi je ves 
čas stala ob strani. Vse to bi se lahko končalo 
tudi drugače.
Rezultatov pa vam vendarle ne more 
očitati nihče.
O tem naj sodijo drugi.
Kateri izmed vseh projektov je bil 
najtežji in najbolj obširen?
Najtežji projekt je bil zagotovo ponovno 
zaceliti Ruše.
To pomeni?
Da je bilo potrebno ponovno vzpostaviti 
sodelovanje z vsemi, ki v preteklosti iz takšnih 
ali drugačnih razlogov niso mogli ali pa niso 
želeli delati. Veseli me, da smo celo pri najbolj 
ognjevitih nasprotnikih našli simpatijo in 
razumevanje, da so ti prepoznali, da želimo 
delati resno in iskreno, da nimamo nobene 
skrite računice, ampak da se borimo zgolj za 
boljše Ruše oziroma celotno občino, saj v 
večini primerov, ko govorim o Rušah, mislim 
celotno občino.
Kako ste zadovoljni z delom 
podžupanov in s pomočjo svetnikov?
Nekateri podžupani so mi in mi še vedno zelo 
pomagajo, delujejo kot moja desna roka, so 

Vrsta odlično izpeljanih projektov, vzorno 
delovanje občinskih služb, boljša celostna 
podoba Občine Ruše in nagrada Zlati 
kamen za najbolj razvojno naravnano 
občino v državi je tisto, kar je zaznamovalo 
županski mandat Uroša Razpeta. Glede na 
dejstvo, da se je odločil, da za župansko 
mesto ne bo več kandidiral, se prvo 
vprašanje poraja kar samo ...

Pozdravljeni Uroš. Odločili ste se, 
da letos ne boste več kandidirali 
za župansko mesto, kateri je glavni 
razlog za vašo odločitev?
Če sem popolnoma iskren, sem se tako odločil 
zato, ker mislim, da sem plačal svoj davek 
družbi. V resnici moj glavni cilj v življenju 
ni biti župan oziroma sem raje arhitekt, saj 
lahko počnem to, kar me veseli. Hkrati sem 
prepričan, da je v Rušah še kdo, ki je lahko 
boljši župan, kot sem bil sam.
Na kakšen način boljši?
Na takšen, da bo imel več časa za ljudi, za 
druženje z njimi, da bo imel več razumevanja 
in več potrpljenja. Moje delovanje je bilo 
morda za marsikoga preveč neposredno in 
preveč usmerjeno k ciljem, brez ovinkarjenja, 
to pa veliko ljudi moti.
Ste prepričani, da je bolj razumevajoč 
župan tudi boljši župan?
Prepričan sem, da bo za marsikoga takšen 
župan boljši župan. Sam sem velikokrat 
deloval kot nekakšna šok terapija, kar je lahko 
v lokalnem okolju zelo problematično.
Ampak za izvedbo samih projektov 
očitno ta šok terapija deluje …
Projekte, ob katerih že na začetku nastaja 
slaba volja, se velikokrat hitro stigmatizira, 
posledično sem prepričan, da se z bolj 
umirjenim ali pa z bolj razumevajočim 
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lokalni oblasti. Skupen cilj vseh bi moralo biti 
sodelovanje. Obstajajo določeni projekti, ki jih 
Ruše preprosto rabijo in ti se lahko izpeljejo le 
s skupnim sodelovanjem vseh.
Na katerega od projektov ste še 
posebej ponosni?
Morda še najbolj na kolesarsko stezo, saj 
smo z njo v našem okolju napravili neko 
novo infrastrukturo. V okolici Ruš v zadnjih 
petdesetih letih ni bilo primera, kjer bi 
zgradili novo 10-kilometrsko cesto po novih 
parcelah, kar seveda pomeni pogajanja s 
številnimi lastniki in s tem veliko težav. Ko 
smo pred sedmimi leti prvič obiskali Direkcijo 
za železnice in jim predstavili našo idejo, 
so se nam smejali. Danes cesto gradimo. 
Pred kratkim me je celo poklical direktor 
direkcije in nam iskreno pomagal premostiti 
nekaj težav, ki so se pojavile med gradnjo 
kolesarske ceste.
Kakšno je vaše mnenje o delu 
občinskega sveta?
Na marsikoga v občinskem svetu sem 
ponosen, da ni glasoval po svoji politični 
liniji, ampak raje po svoji vesti in zdravi 
pameti. To se mi zdi največji dosežek. Po 
drugi strani so me razočarale osebe, ki niso 
želele sprejeti našega proračuna, danes pa 
se postavljajo ravno s stvarmi in s projekti, 
ki so zaradi njih skoraj padli v vodo. In da 
ne govorim o občinskih svetnikih, ki so bili 
praktično celoten mandat pri glasovanjih 

vzdržani, kar pomeni enako, kot da jih ne 
bi bilo na seji, zato sem imel občutek, da jih 
zanima samo sejnina.
Kakšno bi bilo za vas idealno 
mesto Ruše v prihodnosti, recimo v 
časovnem razponu dveh mandatov 
oziroma osmih let. Kje je mogoče 
stvari še izboljšati?
Idealne Ruše bi zame predstavljale aktivno 
okolje, kjer bi veliko število ljudi videlo 
priložnosti na različnih področjih: v obrti, v 
podjetništvu, v turizmu, v športu ... Mesto z 
živahnim utripom, z dosti aktivne populacije, 
ki je danes žal nimamo. Zato je nujno, da se 
k nam priselijo novi, pametni mladi ljudje. 
Ruše vidim kot prostor, kjer bi se industrija 
še dodatno krepila, hkrati pa bi morala 
temu slediti kulturna, športna in turistična 
podpora. Živahno mesto, ki bi izražalo stanje, 
ki ga je na primer mogoče začutiti na naših 
festivalih. Pohorci smo dovolj posebni, da 
smo lahko marsikomu zanimivi, le nek skupen 
imenovalec moramo poiskati. Da sploh ne 
omenjam neverjetnih naravnih danosti, ki 
nam jih nudi okolje, sam mislim, da trenutno 
še vedno izkoriščamo zgolj pet odstotkov 
danosti, ki nam jih nudita Pohorje in Drava. 
Prav tako bi moral biti vsak Rušan ponosen, 
da prihaja iz Ruš, da je Rušan. In to se na moje 
veliko veselje že dogaja. Zelo sem namreč 
vesel, ko slišim od ljudi, ki so se odselili in 
se občasno vračajo k nam, kakšen napredek 

vidijo v kraju. Ali na primer od obiskovalcev 
Športnega parka, ki niso Rušani, in so 
navdušeni nad urejenostjo ter standardom, ki 
ga imamo.
Kaj vas je kot župana najbolj 
razočaralo in kaj najbolj razveselilo?
Osebno sem zelo razočaran nad delovanjem 
osnovne šole, ki po mojem mnenju deluje 
preveč izolirano, pogrešam več sodelovanja 
in odprtosti z njihove strani. V resni in v 
dobronamerni želji smo skušali poseči v 
delovanje šole, kjer smo na svetu staršev 
izglasovali jasen signal, da si želimo zamenjavo 
vodstva šole, a do tega ni prišlo. Člani sveta 
šole so takrat namesto tega, da bi prenesli 
volilni rezultat sveta staršev, glasovali v 
nasprotju z njim. To je bilo zelo veliko 
razočaranje. Povzetek tega bi lahko bil, da nam 
je vseeno, kako se naši otroci šolajo, samo 
da se pri tem ne prepiramo. Ampak včasih se 
je za dosego ciljev pač potrebno skregati. Na 
drugi strani smo bili na občinski upravi zelo 
veseli nagrade Zlati kamen za najbolj prodorno 
občino, ki nas je popolnoma presenetila. 
Seveda smo ves čas delali v duhu te nagrade, 
ampak niti slučajno si nihče ni mislil, da se bo 
to zgodilo v tako kratkem času.
Kateri od velikih projektov so ostali 
odprti in sedaj čakajo na novo 
izvoljeno vladno garnituro?
Eden večjih je zagotovo čistilna naprava, 
za katero že pripravljamo razpis za javno-
zasebno partnerstvo oziroma za podelitev 
koncesije, prav tako smo prijavili regionalni 
projekt, s katerim bomo dobili lepo vsoto 
sredstev. Vse to pomeni, da bi morali v 
naslednjem letu že imeti izvajalca za gradnjo 
objekta. Pri tem je potrebno vedeti, da občina 
niti slučajno nima dovolj denarja za izgradnjo 
svoje čistilne naprave. Drugi pomemben 
projekt je resna pomoč podjetništvu, še 
posebej večjim podjetjem, tudi s prispevki 
za stavbna zemljišča. Za majhna podjetja 
smo nekako že poskrbeli z razpisi deminimis, 
preko katerih na leto razdelimo okoli 80.000 
€. Veliko lahko storimo tudi na področju 
industrijske cone TDR, ki sicer zaradi številnih 
lastnikov predstavlja kar trd oreh. Tretji 
velik projekt pa je občinski prostorski načrt, 
ki že nastaja in bi moral biti kmalu sprejet, 
v njem je predvidenih kar nekaj sprememb 
namembnosti površin v Rušah in na Pohorju.
Kaj pa sam center Ruš?
Center Ruš je precej ponesrečena zgodba 
zaradi nespametnih potez v preteklosti, 
ko smo gradili mini nakupovalne centre in 
drugo infrastrukturo izven centra. Da pa bo 
v prihodnosti zadeva še bolj kompleksna, 
je poskrbela država s predvideno selitvijo 
upravne enote prav tako na obrobje kraja. 
To je po moje katastrofalno, saj bomo iz srca 
kraja izgubili še en servis za občane in hkrati 
dobili prazen prostor, za katerega občina v 

»Na marsikoga v 
občinskem svetu sem 
ponosen, da ni glasoval 
po svoji politični liniji, 
ampak po svoji vesti in 
zdravi pameti. To se mi 
zdi največji dosežek. 
Po drugi strani so me 
razočarale osebe, ki niso 
želele sprejeti našega 
proračuna, danes pa 
se postavljajo ravno s 
stvarmi in s projekti, ki  
so zaradi tega skoraj 
padli v vodo.«
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resnici nima denarja. V center Ruš je potrebno 
torej ponovno pripeljati vsebine, ne pa jih 
iz njega naganjati. To je po mojem mnenju 
mogoče s pomočjo športa in turizma, bodisi da 
so to lokali, servisi, hotelčki ali trgovine.
Bi bilo smotrno zapreti Falsko cesto 
skozi Ruše?
Mislim, da v tem trenutku ne, ker bi s tem 
izgubili žilo utripalko skozi kraj, vsekakor 
pa bi bilo pametno speljati tovorni promet 
na obvoznico. Lahko bi skozi center Ruš na 
primer čez vikende vzpostavili testno peš 
cono, kar bi zagotovo pripomoglo k večji 
turistični pestrosti. Zakaj toliko govorim 
o turizmu? Zato ker je v Rušah ogromno 
objektov, ki lahko relativno hitro in poceni 
postanejo prenočišča in turistična zatočišča. 
Hkrati smo le 10 kilometrov oddaljeni od 
glavne transverzalne ceste v Sloveniji. Seveda 
nam ni potrebno živeti od turizma, kot to na 
primer počne Kranjska gora, saj živimo od 
industrije, a vendar bi turizem v kraj pripeljal 
neko novo vzdušje in bolj razgibano življenje.
Veliko kritik v vašem mandatu se je 
nanašalo na to, da je večino denarja 
odteklo v športno infrastrukturo in 
manj v komunalno, kaj menite o tem?
Naj povem, da smo bili prvi, ki smo v 
Rušah napravili pregledno karto cest in jih 
kategorizirali po kakovosti od ena do pet 
ter v štirih letih dosegli, da v občini ni več 
cest z oceno ena. Na področju vodovoda 
in kanalizacije peljemo vse standardne, 
običajne in normalne investicije, uredili smo 
protipoplavno urejenost in danes praktično 
nimamo resnega komunalnega problema. Še 
največ težav imamo na nekaterih občinskih 
cestah in s cestami na Pohorju, a dejstvo je, 
da je gradnja takšnih cest enostavno predraga 
in jo je mogoče urediti le s pomočjo vlaganj 
države ali preko posebnih razpisov na državni 
ravni. Občina preprosto nima dovolj denarja za 
takšne posege. Poleg tega v zadnjih štirih letih 
ni bilo veliko evropskih razpisov, iz katerih bi 
lahko črpali dodatna sredstva za komunalo. 
Tako smo imeli na voljo le sredstva iz LAS-a, 
ki pa smo jih dobro unovčili – zaradi tega je na 
primer zaživela tudi koča na Šumiku.
Ali se lahko za konec dotakneva še 
reke Drave?
Vsekakor, Drava je poleg Pohorja še ena 
moja velika ljubezen, ki je praktično 
ne uporabljamo. Prav zato smo uredili 
infrastrukturo in kupili floto kajakov ter 
kanujev, s katerimi omogočamo ljudem, da 
od bližje spoznajo to naše naravno čudo. 
Lotili smo se tudi izgradnje splava in to z 
minimalnimi stroški, saj smo uporabili les iz 
občinskih gozdov. Trenutno se ukvarjamo z 
državno uredbo, ki bi omogočala plovbo po 
reki s plovili na motorni pogon in upam si 
trditi, da bo vožnja s splavom po Dravi mogoča 
že v naslednjem letu. 



VEČ INFORMACIJ O INVAZIVNIH VRSTAH
Na spletni strani https://www.invazivke.si je dosegljiva 
spletna aplikacija Invazivke. Podrobnejša navodila za 
uporabo aplikacije so v samih aplikacijah, daljša razlaga 
pa v publikaciji Sistem zgodnjega obveščanja in hitrega 
odzivanja na invazivne tujerodne vrste v gozdu. Mobilna 
aplikacija Invazivke je brezplačna in prosto dostopna 
v trgovini Google Play na naslovu http://play.google.
com/store/apps/details?id=si.gozdis.invazivke. Za 
prenos na svojo mobilno napravo morate imeti odprt 
Googlov račun, v katerem je registrirana vaša naprava z 
operacijskim sistemom Android.  
Vir: https://www.tujerodne-vrste.info/
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I  nvazivne tujerodne vrste (krajše invazivke) so rastlinske in živalske 
vrste ter glive, ki jih je človek namerno ali nenamerno prenesel 
izven območja njihove prvotne razširjenosti in ki s svojim širjenjem 

slabšajo življenjske razmere domorodnim vrstam. Poleg tega, da 
negativno vplivajo na naravo, tudi pogosto škodujejo našemu zdravju 
(povzročajo alergije) in gospodarstvu.

Strokovnjaki ugotavljajo, da se rastlinske invazivne tujerodne vrste 
najprej naselijo na rastiščih ob cestah, ob vodotokih, na gradbiščih in na 
posekanih površinah v gozdu, kjer je človek odstranil prvotno rastlinje 
in jim omogočil razraščanje. Kasneje se praviloma razširijo tudi na bolj 
naravna območja, kjer so vplivi na biotsko raznovrstnost bistveno večji.

V javnosti je med invazivnimi tujerodnimi rastlinskimi vrstami 
najbolj poznana ambrozija, vendar lahko predvsem v gozdovih na 
našem območju pogosto opazimo tudi veliki pajesen, pavlovnijo in 
potencialno invazivno navadno barvilnico. 

BESEDE: OR  FOTOGRAFIJE: SXC

Invazivne tujerodne  
rastlinske vrste

PAVLOVNIJA 
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INVAZIVNE RASTLINE

Pelinolistna žvrklja ali ambrozija je 
enoletna, precej razrasla rastlina s tanko 
in ravno korenino. Ima zelene, dvakrat 
pernato deljene liste brez dlačic, ki so po 
obliki podobni listom pelina. Najdemo 
jo predvsem na cestnih robovih, njivah 
in njihovih robovih. Ponekod uspeva 
tudi v presvetljenih delih nižinskih 
gozdov. Njeni plodovi so pogosto v 
ptičji hrani, zato se pojavlja v bližini ptičjih krmilnic. Širi se tudi z vozili, kmetijsko in 
gradbeno mehanizacijo in kosilnicami ter s premeščanjem zemljine. Podobna vrsta 
je domorodni navadni pelin, pri katerem je spodnja stran listov siva, pri ambroziji 
pa zelena. Po odloku o ukrepih za zatiranje škodljivih rastlin iz rodu ambrosia (ur. 
l. Rs, št. 63/10) mora lastnik in najemnik zemljišč, na katerih raste ambrozija, le-to 
odstranjevati od začetka njene rastne dobe in preprečevati njeno ponovno rast.

PELINOLISTNA ŽVRKLJA 
ALI AMBROZIJA 

VELIKI 
PAJESEN 

Veliki pajesen je 
listopadno drevo 
z debelimi vejami. 
Skorja je gladka 
in sivkasta. Listi 
so dolgi več 
decimetrov, goli 
in imajo močan, 
neprijeten vonj. 
Pojavlja se kot 
sajeno okrasno drevo, ki se invazivno širi 
na zaraščajočih opuščenih suhih travnikih, 
tudi v skalnih razpokah. Podobne vrste 
so domorodni veliki jesen in octovec, 
ki ima za razliko od velikega pajesena 
nazobčane, gostodlakave lističe in 
pokončno socvetje.

KAJ LAHKO NAREDIMO SAMI?

•   Preden se odločimo za novo zasaditev 
na vrtu, se prepričajmo, da ne sadimo 
invazivnih tujerodnih vrst.

•   Če opazimo na vrtu katero od invazivnih 
vrst, jo v čim bolj zgodnji fazi na primeren 
način odstranimo.

•   Ne odlagajmo vrtnih ostankov v naravo.
•   Če je rastlina strupena, bodimo pri 

odstranjevanju še posebej pozorni in 
se primerno zaščitimo (rokavice, dolgi 
rokavi, dolge hlače ipd.). 
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Pavlovnija je hitrorastoče listopadno drevo z velikimi, nasprotno 
razvrščenimi listi, ki so dolgi 15–30 cm. Njihova oblika je srčasto 
jajčasta, cvetovi so združeni v latasta socvetja. Cveti pred 
olistanjem. Plod je podoben orehom, iz njega pa se še mesece 
po cvetenju iztresajo semena, s katerimi se rastlina zlahka 
zaseje na različnih rastiščih. Najdemo jo v vrtovih, parkih, starih 
zidovih, v razpokah. Neplodne hibride pavlovnije se sadijo kot 
»hitrorastoča drevesa«. Podobna vrsta je tujerodni navadni 
cigarovec, ki ima nekoliko manjše liste, dlakave le na spodnji 

strani. Za razliko od pavlovnije cveti po olistanju. Plodovi so rjavi in podobni strokom.

Navadna barvilnica je razrasla zelnata trajnica, ki je pri dnu 
lahko nekoliko olesenela. Listi so suličasti, dolgi do 30 cm. 
Steblo je pri odrasli rastlini običajno rdečkasto. Cvetovi so 
beli, plodovi jagodasti; nezreli so zeleni, nato beli, zreli so 
svetleči in temno vijoličasti. Vsako zimo rastlina odmre do 
korenin. Najdemo jo na robovih gozdov, nasipališč in njiv. Podobne vrste so krhljasta 
barvilnica, ki pa v nasprotju z navadno zraste do 1,2 m in ima socvetje ter grozdasto 
jagodičje (plodovi) obrnjeni navzgor.

PAVLOVNIJA 
(vir: http://www.botanicni-vrt.si/component/rastline/paulownia-tomentosa/)

NAVADNA BARVILNICA  
(vir: http://www.botanicni-vrt.si/component/rastline/phytolacca-americana/)
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Teja Peček in Špela Žerjal

Četrto leto zapored je zadnji 
avgustovski vikend na 
Mariborskem in Ruškem 
Pohorju zazna mo val Trail & Bike 
maraton Poho rje. Nekateri so 
ga preizkusili prvič, drugi se na 
pohorske teke vračajo redno, ne 
glede na vremenske pogoje. Letos 
je organizatorje že tradicionalne 
tekaško-kolesarske preizkušnje 
na Pohorju presenetila neprijetna 
prigoda, ki je pustila grenak 
priokus. Poleg slabih vremenskih 
razmer so jim tokrat namreč 
zagodli še neznanci, ki so spreme-
nili oziroma prestavili traso in tako 
ogrozili varnost tekmo valcev. A 
več o tem v nadaljevanju ...

Letos so se teka udeležili 
tekači in tekačice iz 9. držav, med 
vsemi pa je bila zagotovo najbolj 
eksotična Južna Koreja. Ena od 
novosti letošnjega traila je bila 
10-kilometrska trasa s startom in 
ciljem v skupnem prireditvenem 
prostoru na parkirišču pred ruško 
zadrugo. Naslednja novost je 
bilo t. i. ambasadorstvo. Tega je 
prevzel utramaratonec Robert 
Kereži, ki je trail odtekel za 
trening. »Vesel sem, da smo 
obkroženi s takšnimi naravnimi 
danostmi in to priložnost bi 
rad izkoristil zato, da pozoveml 
vse ljudi, da jih začnejo bolj 
izkoriščati. Prisluhnimo klicu 

narave in se odzovimo nanj,« 
je dejal novi ambasador Trail 
maratona Pohorje. Letos je 
ta klic slišala celo tekačica iz 
Južne Koreje. »Bila sem na 
obisku pri prijateljici Ani, ki je 
precej vpeta v maraton, tek in 
pohodništvo. Vprašala me je, če 
bi se ji pridružila in jaz sem se 
strinjala, saj sem pred časom že 
tekla na 10-kilo metrski razdalji, 
čeprav še nikoli nisem bila na 
trailu,« je povedala Haekyung Yi 
iz Južne Koreje.

Skupno se je Trail maratona 
Pohorje udeležilo 138 tekačev in 
tekačic ter 49 otrok iz Avstrije, 
Francije, Bosne in Hercegovine, 
Hrvaške, Švice, Madžarske, 
Nemčije in Slovenije. »Imamo zelo 
pestro mednarodno udeležbo, ki 
se iz leta v leto veča. Marsikdo, 
ki pride k nam – zdaj že četrto 
leto zapored – je navdušen nad 
podlago, ki jo ponuja Pohorje,« je 
dejal organizator Jure Brečko iz 
društva Aktivni smo.  

Športnemu delu organizatorji 
vsako leto dodajo tudi 
humanitarno noto, saj zbirajo 
denar za socialno ogrožene 
učence na OŠ Janka Glazerja 
Ruše. »S humanitarnim 
pohodom in s prispevanim 
evrom od vsake štartnine 
otroških tekov poskrbimo za 
humanitarni prizvok prireditve,« 
je dejala Mojca Potrč iz društva 
Aktivni smo. 

Namerno škodovali 
tekmovalcem Trail 
maratona Pohorje
Trail & bike maraton Pohorje 
je letos kljub srečnemu koncu 
doživel neprijeten dogodkek. 
Neznanci so namreč sabotirali 
progo na Pohorju, s čemer so 
tako tekačem kot organizatorjem 
povzročili nemalo težav. Ker 
tekmovalci ne poznajo terena, 
po katerem se gibajo, ga morajo 
organizatorji ustrezno označiti, 
saj s tem poskrbijo za varnost 
tekmovalcev. Letos pa so jim pri 
tem zagodli neznani nepridipravi. 
»Neznanci so traso premaknili 
v popolnoma neočiščeno vlako, 
kjer bi lahko zaradi slabega 
vremena in dežja, ki je bil 
med prireditvijo na Pohorju, 
ter nizkih temperatur prišlo 
do resnih težav in poškodb 
tekmovalcev. Pomislite, kaj bi 
se lahko zgodilo, če bi se kdo 
izgubil? Hvala bogu, nam je vse 
uspelo pravočasno najti,« je bil 
ogorčen Jure Brečko. »Glede 
na to, da smo prostovoljno 

društvo in da delujemo v javnem 
interesu ter s ciljem, da ljudem 
predstavimo lepote Pohorja, se 
nam zdi to skrajno neokusna 
šala. Ni nam jasno, kako lahko 
ima kdorkoli negativen pogled 
na takšne dogodke oziroma 
kakorkoli nasprotuje temu. S 
takšnimi dejanji namreč ogroža 
zdravje udeležencev, ki pridejo 
na Pohorje zato, da bi se imeli 
fajn, da bi uživali,« je še dodal.

Razočaranje organizatorjev je 
veliko, saj so neznanci s svojimi 
dejanji povzročili veliko skrbi, ki 
pa so jih organizatorji na srečo 
pravočasno rešili. Organizatorji 
opozarjajo, da so takšna dejanja 
ne samo nesprejemljiva temveč 
tudi zelo nevarna. Pravijo tudi, 
da ta sabotaža ni bila prva, saj se 
jim je to dogajalo že v prejšnjih 
letih, kljub temu pa krivca niso 
iskali. Tistim, ki se jim tovrstna 
početja zdijo smešna sporočajo, 
da naj poskušajo razumeti, da 
so takšni dogodki in tekmovanje 
dobri za promocijo Pohorja, naše 
občine in kraja. 

TRAIL & BIKE MARATON POHORJE
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Trail maraton Pohorje znova 
uspešno
Kljub temu da so neznanci želeli sabotirati tekmovalce, so organizatorji izpeljali še eno 
izvrstno športno prireditev
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Za abrahama zmagal na enem 
najtežjih triatlonov
Uroš Majcenovič

Sašo Meden je konec poletja 
zmagal (v kategoriji od 50 do 55 
let) na enem najtežjih triatlonov 
v Evropi - Alpe d’Huez Triathlon. 
Štartnino mu je podarila njegova 
partnerka za 50. rojstni dan.

Pozdravljen Sašo, čestitke 
za odličen uspeh! Povejte 
nam, ali se razdalja in 
težavnost proge prilagajata 
kategorijam tekmovalcev?
Ne, proga je za vse tekmovalce 
enaka, ne glede na kategorijo in 
starost. Tudi štart je skupinski, 
ne glede na število prijavljenih, 

zato je praviloma na plavanju, s 
katerim se začne triatlon, vedno 
velika gneča.

Kje pa ste plavali?
V akumulacijskem jezeru, kjer 
je običajno plavanje strogo 
prepovedano. Največji problem 
tega dela triatlona je zelo mrzla 
voda. Ta je imela letos zaradi 
ekstremno toplega vremena 18 
stopinj Celzija. Razdalja, ki jo 
je bilo potrebno preplavati, je 
znašala 2200 metrov.

In nato takoj na kolo ...
Tako je, s kolesom smo morali 
skupaj prevoziti tri prelaze, med 
njimi tudi Alpe d’Huez, ki je 
najbolj znan iz kolesarske dirke 
Tour de France. Skupna dolžina 
kolesarske trase je znašala 118 
kilometrov, kar se morda ne 
sliši dosti, ampak je potrebno 
dodati, da se prične kolesariti na 
700 metrov nadmorske višine, 
se nato osvoji tri vrhove in 
potem vrne nazaj na isto višino, 
nato sledi še 1100 višinskih 
metrov vzpona. Skupaj se na 
kolesu premaga 3200 višinskih 
metrov.

Po vsem tem je sledil še tek?
Da, sledil je 20-kilometrski tek 
na nadmorski višini med 1900 
in 2000 metri, na katerem 
smo naredili še dodatnih 400 
višinskih metrov razlike.

To so za običajnega človeka 
zelo ekstremni napori, kako se 
človek sploh pripravi nanje?

Kot prvo naj povem, da se s tem 
športom ukvarjam že lep čas in 
da sem se na tekmo prijavil že 
decembra lani, ko sem se pričel 
resno pripravljati nanjo. Zagotovo 
sta najbolj pomembna dejavnika 
dobrega treninga volja in čas. 
Najmanj sem treniral plavanja, na 
teden sem preplaval le kakšnih 
deset kilometrov, največ pa 
kolesarjenja, saj sem v sedmih 
mesecih priprav prekolesaril 
približno 5000 kilometrov. V 
tem času sem pretekel tudi okoli 
2500 kilometrov.

Koliko na rezultate v tem 
športu vplivajo leta?
Dokazano je, da pri človeku po 
27. letu prične upadati pretok 
kisika v telo in sicer približno 1 
odstotek na leto, se pa lahko to 
precej upočasni s treningom. 
Sam opažam, predvsem v 
zadnjih dveh letih, da so moje 
zmožnosti na krajših tekih in na 
plavanju precej slabše kot nekoč. 
Kot zanimivost naj povem, 
da sem pri 47. letih pretekel 
Ljubljanski maraton v dveh urah 
in dvainštiridesetih minutah.

Koliko pomembna je 
prehrana?
Je pomembna, a spet ne tako 
zelo pomembna. Sam nisem 
nikoli užival nobenih prehranskih 
dodatkov, ker se mi je to zdelo 
enostavno predrago, sem pa iz 
svojega jedilnika popolnoma 
odstranil sladkor in začel uživati 
ogromno maščob. Prav tako sem 
nehal uživati hrano na samih 
tekmovanjih in treningih oziroma 
med telesno aktivnostjo, zaradi 
česar je moje telo začelo za vir 
energi je uporabljati maščobe. 
Dve leti nazaj sem na ruškem 
Trail maratonu Pohorje, kjer sem 
prvič v življenju sploh nastopil 
na trailu, v štirih urah dirke 
poje del zgolj eno ali dve 
čokoladici in hkrati zmagal ter 
postavil rekord. 

ZMAGA ZA TRIATLONU ALPE D’HUEZ 
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»Sam nisem nikoli užival 
nobenih prehranskih 
dodatkov, ker se mi 
je to zdelo enostavno 
predrago, sem pa 
iz svojega jedilnika 
popolnoma odstranil 
sladkor in začel uživati 
ogromno maščob.«
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Drobtinica na 
pomoč otrokom 
v Rušah
OR

Ob svetovnem dnevu hrane 
so tudi v Rušah pristopili k 
vseslovenski akciji Drobtinica 
2018. Predstavniki Rdečega 
križa območne izpostave Ruše 
so pripravili stojnici pred 
hotelom Veter in staro pekarno 
v Rušah, kjer so številni 
mimoidoči s prostovoljnim 
prispevkom (2,50 €) za kruh 
prispevali drobtinico za 
prehrano pomoči potrebnih 
osnovnošolskih otrok. 
Izkupiček bodo predstavniki 
Rdečega križa predali OŠ Janka 
Glazerja. Denar bo namenjen 
za malice otrok v stiski. S tem 

projektom želijo v svoje delo 
vključiti mlade in s skupnimi 
močmi zagotoviti, da bo nekaj 
socialno ogroženih otrok dobilo 
tople obroke hrane v Osnovni 

šoli Janka Glazerja Ruše. Akcija 
je bila tudi letos uspešna, 
dobro delo pa so predstavniki 
Rdečega križa soustvarjali s 

pomočjo pekarn, prostovoljcev 
članov KORK Ruše in mladimi 
prostovoljci OŠ Janka Glazerja 
Ruše. 

»Predstavniki Rdečega 
križa območne 
izpostave Ruše so 
pripravili stojnici pred 
hotelom Veter in staro 
pekarno v Rušah, kjer 
so številni mimoidoči 
s prostovoljnim 
prispevkom (2,50€) 
za kruh prispevali 
drobtinico za prehrano 
pomoči potrebnih 
osnovnošolskih otrok.«
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Dragica Jurše

Letos smo se uporabniki društev 
SOŽITJE iz Mežiške doline, 
POLŽ-a iz Maribora (in iz 
njihove enote Ruše) ter člani 
OZ VVS Ruše (kot organizatorji 
srečanja) že štirinajstič srečali 
na kostanjevem pikniku. V 
slikovitem jesenskem jutru 
so iz Koroške v Selnico ob 
Dravi pripeljali trije kombiji 
uporabnikov in njihovih 
spremljevalcev. Tam jih je pričakal 
vodja skupine za pripravo teh 
tradicionalnih druženj Marko 
Praprotnik in jih vodil po poti 
do CŠOD Škorpijon. Tja se je 
nekaj uporabnikov pripeljalo tudi 
iz mariborske in ruške strani. 
Sami stari znanci, mnogi že 
prijatelji. Veselim pozdravom in 
objemom je sledila bogata malica 
z domačim kruhom in dobrotami 
iz kobanskih kmetij, s čajem ter 
z obvezno potico. Polni sveže 

energije so se gostje, opremljeni 
s košarami in torbami, pognali na 
lov za jesenskim zakladom – za 
kostanji, ki jih pri nas tako radi 
nabirajo, saj v njihovem koncu 
pač ne uspevajo. Letos je bila 
letina obilna, pa tudi veter je 
pridno otresel drevesa, zato je 
bilo nabiranje pravi užitek. Po 
dobri uri so se drug za drugim 
iz gozda vračali nasmejanih 
obrazov in ponosno kazali polne 
košare kostanjev in jih natovorili 

v vozila, da si jih bodo lahko 
nato doma ob večerih kuhali ali 
pekli. Sledila je še ena gasilska 
fotografija in že se je karavana 
vozil podala proti koči na 
Žavcarjevem vrhu. 

Pogled na polna in živahna 
omizja posejana po dvorišču 
je bil prisrčen. Udeleženci so 
medse povabili tudi gospodinjo 
– oskrbnico koče, ki že vrsto 
let nabiralcem kostanjev skuha 
odlično enolončnico. Voščili so 
ji za osebni praznik in ji izročili 
darilo, skrbno delo njihovih rok, 
ki jo je ganilo do solz. Slišali smo 

veliko prijaznih pozdravnih besed 
spremljevalcev in organizatorjev in 
že je bil čas za topel obrok. Hitro 
smo postregli vsem nabiralcem in 
k omizju sedli tudi sami. Nekoliko 
niže od nas je prasketal ogenj 
in kmalu je zadišalo po pečenih 
kostanjih. Kako so bili slastni. 
Prav tako tudi jabolčni sok, ki ga 
je Marko sveže stisnil posebej za 
to priložnost! O, bogata jesen! Tudi 
letos je kar nekaj gospodinj speklo 
pecivo za ta praznik pisanega 
druženja, ko seže roka v roko, ko 
se izmenjajo iskreni pogledi in ko 
je na ustih nasmeh.

Hvala, dragi prijatelji, da ste 
znova prišli med nas in nas s 
svojo »drugačnostjo« obogatili ter 
opomnili, da smo premalo hvaležni 
za vse, kar nam je dano. Vi ste naši 
učitelji in vaša vedrina zgled, da se 
sreča skriva v drobnih trenutkih, 
ko zmoremo odpreti svoje srce, 
znamo sprejemati in smo sposobni 
dati košček sebe v dar drugim. 
Hvala vsem, ki ste kakorkoli 
pripomogli k temu nepozabnemu 
dnevu, mi pa se že veselimo 15. 
Ivekovekovega druženja. 

Že 14. Ivekovo srečanje
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Muzikal Mali Princ med najboljšimi 
predstavami Linhartovega srečanja
Mladi Oder Ruše / MOR

Mladi Oder Ruše / MOR je z 
nastopoma v Unionski dvorani 
Maribor končal uspešno sezono 
desetih nastopov. Člani MOR so 
nastopali v Werkraum theater/
studiu, v Dječjem kazalištu 
Branka Mihaljevića v Osijeku, 
na Slovenskih dnevih, v MKC 
Maribor, na OŠ Prežihov Voranc 
Maribor ter z več odkupljenimi 
predstavami v Domu kulture 
Ruše zaokrožil svoj uspeh z 
uvrstitvijo med 23. najboljših 
ljubiteljskih gledaliških predstav 
Linhartovega srečanja 2018. Za 
ilustracijo naj dodamo, da je 

bilo v Linhartovo srečanje 2018 
prijavljenih 142 skupin  iz vse 
Slovenije.

Spomnimo, da je vse razen 
režije (Cvetka Bevc) delo 
»domače pameti« oziroma članov 
MOR, ki prihajajo iz našega 

lokalnega bazena. Za sceno in 
lutke skrbi Vlasta Čobal Sedmak, 
za glasbo Peter Andrej, igralci 
pa so Vesna Glavendekić, Žan 
Žmavc, Mojca Andrej, Teja 
Voglar. MOR je tudi primer 
dobrega sodelovanja različnih 

koproducentov, CEZAM-a, 
društva Glazerjeva domačija in 
Kluba kulturnih ustvarjalcev 
KU KU. MOR trenutno išče in 
vabi v svoje vrste nove člane 
(https://www.facebook.com/
MuzikalMaliPrinc/). 
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Likovna kolonija v Bistrici ob Dravi
Vlasta Črčinovič Krofič, 
udeleženka kolonije

V Bistrici ob Dravi je septembra 
likovna sekcija društva Sena 
organizirala drugo srečanje 
ljubiteljskih slikarjev. Iztok 
Jerina, vodja likovne sekcije, je 
pojasnil, »Pred dvema letoma 
smo organizirali večdnevne 
likovne kolonije. Takšnih, ki so 
trajale po tri dni, je bilo osem. 
Žal je to preteklost. Zaradi 
pomanjkanja prenočišč v bližini 
Bistrice ob Dravi smo kolonije 
spremenili v enodnevne. 
Teme so odprte. Poenoten 
je le format slikarskega 
platna. Vsako leto vpeljemo 
nekaj novega, zanimivega za 
udeležence.«

Društvo povabi na 
kolonijo ljubiteljske slikarje 
iz likovnih društev Dravske 

doline. V prostorih Kulturnega 
doma Bistrica ob Dravi je na 
voljo dovolj prostora za 20 
ustvarjalcev. »V svojo sredino 
povabimo uveljavljene mentorje 
– takšne, ki lahko popeljejo 
likovnike korak naprej. Na 
letošnji koloniji  je sodelovalo 
16 likovnikov, mentorica 

mag. Natalija Šeruga Golob, 
akademska slikarka in dve 
članici društva, ki sta skrbeli 
za udobje skupine,« je dodala 
Marta Rep, predsednica 
društva.
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»V svojo sredino 
povabimo uveljavljene 
mentorje – takšne, ki 
lahko popeljejo likovnike 
korak naprej. Smisel 
kolonije je potovanje 
v neznano. Podpiram 
udeležence. Le-ti 
potrebujejo spodbudo, 
da poskusijo nekaj 
novega. Na koloniji se ne 
ocenjujemo, ker smo vsi 
na pravi poti.«

Letos so se zbrali ljubiteljski 
slikarji iz različnih društev in 
likovnih skupin. Prav vsak 
udeleženec je s seboj prinesel 
svoj pogled na slikanje, svoj 
stil in način slikanja. Med 
seboj se niso primerjali kdo 
je boljši, temveč izmenjevali 
izkušnje. »Smisel kolonije 
je potovanje v neznano. 
Podpiram udeležence. Le-ti 
potrebujejo spodbudo, da 
poskusijo nekaj novega. Na 
koloniji se ne ocenjujemo, 
ker smo vsi na pravi poti,« 
je opisala svoje poslanstvo 
in pedagoški pristop mag. 
Natalija Šeruga Golob. Vse, 
kar so prisotni ustvarili ob 
pozitivnih spodbudah, je bilo 
podprto s pestrim kulinaričnim 
izborom jedi, dela pa so na 
ogled v prostorih gostilne 
Koper v Bistrici ob Dravi. 

MUZIKAL MALI PRINC, LIKOVNA KOLONIJA



www.ruse.si www.ruse.si NOVEMBER 2018 / RUŠKE NOVICE / 29

DRUŠTVA

10. srečanje gasilskih  
veteranov mariborske regije
Jože Urleb, predsednik GZ Ruše

Svet  Gasilskih zvez mariborske 
regije, ki združuje Gasilske zveze 
Maribor,  Ruše, Starše in Slovenske 
Gorice  je v sredo 22. avgusta 2018 
v organizaciji GZ Ruše ob pomoči 
Občine Lovrenc na Pohorju in 
tamkajšnjega PGD pripravil 10. 
srečanje gasilskih veteranov. Pod 
velikim šotorom na prireditvenem 
prostoru se je zbralo  preko 380 
gasilskih veterank in veteranov.  
Ob prihodu je za dobrodošlici 
igrala gasilska godba na pihala 
PGD Lovrenc na Pohorju. Kulturni 
program je bil skrbno pripravljen 
in ga je lepo vodila Brigita Žaucer, 
ki to delo opravlja z velikim 
veseljem že vrsto let.

V uvodu srečanja je vse 
zbrane nagovoril Peter Šipek, 

predsednik komisije za veterane 
mariborske regije in vsem zaželel 
prijetno počutje na 10. jubilejnem 
srečanju gasilskih veteranov. Tudi 
namestnik predsednika domačega 
PGD tov. Andrej Prapretnik  je 
veteranom zaželel vse dobro 
in orisal  prehojeno pot PGD v 
141. letnem delu gasilstva v tem 
delu Štajerske. Župan občine 
Lovrenc na Pohorju02 je izrazil 
dobrodošlico gasilskim veteranom 
in čestital vsem za prehojeno pot  
v gasilski organizaciji. Povedal 
nekaj o zgodovini občine in 
praznovanju občinskega praznika. 
Sledila je beseda organizatorja GZ 
Ruše Jožeta Urleba, predsednika, 
ki je izrazil zadovoljstvo ob tako 
lepi udeležbi. Vsem veteranom 
je zaželel prijetno druženje in 
izrazil zahvalo za dolgoletno 
delo v naši humani organizaciji s 

skoraj 150 letno zgodovino.
Osrednji govornik na srečanju 

je bil Slavko Kramberger, 
predsednik sveta Gasilskih zvez 
mariborske regije, predsednik 
GZ Maribora in član UO GZ 
Slovenije, ki  se je veteranom  
zahvalil za delo v minulih letih v 
sistemu zaščite in reševanja in jim 
zaželel vse dobro tudi v bodoče, 
pozdrav vsem je bil izrečen 
tudi v imenu GZ Slovenije. Ob 
zaključku kulturnega programa 
je Peter Šipek v znak zahvale pri 

organizaciji srečanja izročil šopek 
cvetja Sanji Hleb Oset in Brigiti 
Žaucer. Zbrane veterane je povabil 
k druženju na 11. srečanje, ki bo  v 
letu 2019 v organizaciji GZ Starše.

Ob koncu mojega članka mi 
dovolite spoštovani bralci Ruških 
novic, da se kot predsednik GZ 
Ruše še enkrat zahvalim županu 
Občine Lovrenc na Pohorju Joško 
Manfredi in g. Dušanu Jakopu 
za vso pomoč  pri organizaciji 
10. srečanja  gasilskih veteranov 
mariborske regije. 
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SVETOVANJE O MOŽNOSTIH 
IZOBRAŽEVANJA IN UČENJA

Andragoški zavod Maribor-Ljudske univerze

Andragoški zavod Maribor-Ljudske 
univerze namenja posebno pozornost 
dejavnosti informiranja in svetovanja. V 
sklopu nacionalnega projekta svetovalnih 
središč, ki ga vodi Andragoški center 
Republike Slovenije, nudijo odraslim 
celovito in poglobljeno informiranje 
in svetovanje o možnostih nadaljnjega 
izobraževanja in učenja. V osebnih 
pogovorih se z odraslimi pogovorijo o tem, 
kako dokončati prekinjeno izobraževanje, 
nadgraditi stopnjo izobrazbe, pridobiti 
kakšno dodatno znanje za kakovostnejše 
opravljanje dela in tudi za osebno rast. 
Svetujejo tudi o tem, kako se motivirati za 
učenje in kako se sploh lotiti učenja.

Na svetovalno središče se obračajo 
brezposelni, ki si želijo novega poklica, 
študenti, ki iščejo dopolnilna znanja 
ob svojem študiju, starejši odrasli, ki se 
želijo izobraževati v programih za osebni 

Več informacij najdete na spletni strani 
http://www.azm-lu.si.
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razvoj, migranti, priseljenci, tujci, ki se 
želijo naučiti slovenskega jezika, in drugi. 
Svetovalni pogovori se nanašajo na možnosti 
prekvalifikacije, prehoda iz nižje na višjo 
stopnjo izobraževanja, na informacije 
o izpitih iz tujih jezikov, svetujejo tudi 
o nacionalnih poklicnih kvalifikacijah, 
povezanosti izobraževanja in dela. Izvajajo 
tako individualne kot tudi skupinske  
oblike svetovanja.

Za svetovalni pogovor se lahko 
naročite preko telefona (02 234 11 34, 
041 372 273) ali preko elektronske pošte 
(svetovanje@azm-lu.si). Svetovalne storitve 
so brezplačne, saj dejavnost financira 
Ministrstvo za izobraževanje, znanost 
in šport. Svetovanje poteka v prostorih 
Andragoškega zavoda Maribor-Ljudske 
univerze, na Maistrovi ulici 5 v Mariboru.

BREZPLAČNO DO 
OSNOVNOŠOLSKE IZOBRAZBE
Vsem, ki so zaključili osnovnošolsko 
obveznost, vendar niso končali vseh 

razredov osnovne šole, z Andragoškega 
zavoda sporočajo, da vsa vrata kljub 
vsemu niso zaprta. Andragoški zavod 
Maribor-Ljudske univerze odraslim 
in mlajšim odraslim na poti do znanja 
že vrsto let pomaga z osnovno šolo za 
odrasle. Vsem, ki so prekinili redno 
osnovnošolsko izobraževanje, je tako 
omogočeno, da končajo šolo, hkrati pa 
tudi nadaljujejo izobraževanje.

Program osnovne šole za odrasle je 
prilagojen, zato se lahko v enem šolskem 
letu zaključita dva razreda. Odrasli lahko 
tako brez preglavic zapolnijo svojo 
vrzel v življenju, mladi pa nadomestijo 
izgubljeno ter se po končanem osnovnem 
šolanju vpišejo v srednješolsko 
izobraževanje.

Za dodatne informacije lahko pokličete 
na telefonsko številko 02 234 11 11 
ali pišete na elektronski naslov info@
azm-lu.si. Izobraževanje je brezplačno, 
saj program financira Ministrstvo za 
izobraževanje, znanost in šport.



MLADI GASILCI PGD SMOLNIK

Področje dela z mladimi predstavlja eno 
pomembnejših nalog v naši organizaciji. 
Z namenom pridobivanja mladih v 
gasilske organizacije se izvajajo bogati 
programi. Zavedamo se, da mlade 
privablja ter obdrži v organizaciji samo 
pester program aktivnosti, ki jim hkrati 
daje koristna znanja za varno življenje 
in širjenje požarnovarnostne kulture. Na 
ta način postopoma tudi oni prevzemajo 
pomembne naloge v gasilstvu.

Program je oblikovan tako, da omogoča 
vsestranski razvoj mladih za odgovorno 
delovanje v gasilski organizaciji in 
družbi. Pri pripravi pazimo, da je 
kakovosten, otroci pa lahko z udeležbo 
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pridobivajo znanja za preventivne značke 
in veščine. Dejavnosti, ki se izvajajo 
v našem društvu so: vaje razvrščanja, 
seznanitev z orientacijo (uporaba 
kompasa in zemljevida), udeležba na 
gasilskih tekmovanjih (vaja z brentačo, 
Fire Combat, orientacijsko tekmovanje, 
športno tekmovanje, kviz gasilske 
mladine), učenje vozlov, mokre vaje, 
učenje deklamacij z gasilsko vsebino, 
nastopi na javnih prireditvah, ogled 
videoposnetkov dela gasilcev, športne 
aktivnosti (badminton, igre z žogo, vožnja 
s skiroji, rolerji in rolkami, preskakovanje 
kolebnic, štafetne igre, udeležitev na trail 
tekih, sankanje na vili v Rušah), čiščenje 
gasilskega kombija, udeležba na pohodu 
z baklami, barvanje jajc ob veliki noči 
(gasilska jajca), pikniki s športnimi igrami, 
gasilski Activity in še več.

Pohiti in postani 
gasilec/gasilka 
tudi ti! Pojdi 
do najbližjega 
gasilskega 
društva in se 
včlani! Povej 
naprej, da v 
svoje vrste 
dobimo še več 
junakov/junakinj.

SPREMEMBA GRADBENE 
ZAKONODAJE
Upravna enota Ruše

Zaradi spremembe gradbene zakonodaje 
s 1. 6. 2018 obveščamo investitorje, da 
morajo pred začetkom gradnje obvezno 
prijaviti vse gradnje na pristojni upravni 
enoti, začete po 1. juniju 2018, ne glede na 

to, kdaj je investitor pridobil gradbeno 
dovoljenje ali kdaj je gradbeno dovoljenje 
postalo pravnomočno. Pri gradnjah, 
za katere je treba pridobiti gradbeno 
dovoljenje, je poleg popolne prijave 
začetka gradnje po 1. juniju 2018 pogoj 
za začetek gradnje tudi pravnomočno 
gradbeno dovoljenje.

Občina Ruše, Trg vstaje 11
2342 Ruše

Telefon:  
02 669 06 40

Več si lahko preberete na 
naslednji povezavi MOP: 
http://www.mop.gov.si/
si/medijsko_sredisce/
novica/8385/.

urad.zupana@ruse.si          facebook.com/obcinaruse       www.ruse.si
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Simona Celcer, mentorica mladine PGD 
Smolnik



NE ZAMUDITE ...
NAPOVEDNIK DOGODKOV NOVEMBER - DECEMBER 2018

9. 11. petek  20.00 16. KantFest International
   CEZAM (Dom kulture Ruše)

17. 11. sobota 17.00 Srečanje starejših občanov
   KUD Bezena (Dom krajanov Bezena)

25. 11. nedelja 11.00 Abonma Lučka: Kekec in Bedanec (Družinsko gledališče Kolenc), gledališka predstava
    CEZAM (Dom kulture Ruše)

29. 11. četrtek  17.00 Izdelovanje voščilnic; ustvarjalna delavnica za otroke
   KO Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

30. 11. petek 16.30 Adventne delavnice
   DPM Ruše (Dom kulture Ruše)
   17.30 Adventna delavnica; izdelovanje adventnih venčkov
   Župnija Ruše (veroučna učilnica Župnišča Ruše)
   18.00 Svetlice (prižig luči)
   CEZAM in OŠ Janka Glazerja Ruše (Park pred Občino Ruše)

1. 12. sobota  14.00 Otvoritev Velikega drsališča s KURS-om
   KURS in CEZAM (Športni park Ruše)
   17.00 Krog prijateljstva
   KO Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

2. 12. nedelja  8.00 in 10.00 1. ADVENTNA NEDELJA; blagoslov adventnih venčkov
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

5. 12. sreda 17.00 Lutkovno-glasbena predstava; Živali obiščejo babico Zimo in prihod Miklavža
   KUD SVOBODA Bistrica ob Dravi in KO Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)
   17.00 Sv. maša in srečanje s sv. Miklavžem
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

6. 12. četrtek 17.00  Za mojo jelko; ustvarjalna delavnica za otroke
   KO Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)
  17.00 Otvoritev likovne razstave
   Likovno društvo RULIK Ruše (Hotel Veter Ruše)

8. 12. sobota 8.00 in 17.00 Sv. maša; praznik Device Marije; za našo župnijo molitveni dan
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

9. 12. nedelja 8.00 in 10.00 2. ADVENTNA NEDELJA; predstavitev prvoobhajancev (ob 10:00)
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

10. 12. ponedeljek  11.00 Medgeneracijski božični koncert Gimnazije in srednje kemijske šole Ruše
   GSKŠ Ruše (Dom kulture Ruše)

13. 12. četrtek 17.00 DAN LUČI – izdelajmo svetilke; ustvarjalna delavnica
   DPM Ruše (CID Ruše)
  17.00 LUCIJINE LUČKE; ustvarjalna delavnica za otroke
   KO Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)
  17.30 Adventni večer; Predstavitev Jakobove poti, Miro Jaušovec
   Župnija Ruše (veroučna učilnica Župnišča Ruše)

15. 12. sobota 9.00 Po poteh Ruške čete (vodi Tomaž Jurše)
   KO Smolnik (Zbirno mesto: Gasilski dom Smolnik)
  11.00 Postavitev jaslic
   KUD SVOBODA Bistrica ob Dravi (Kapelica v središču vasi, Bistrica ob Dravi)
  17.00 Božični koncert
   KUD SVOBODA Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)
  17.00 Božičkove težave rešijo Metuljčice
   KUD Bezena (Dom krajanov Bezena)

16. 12. nedelja 8.00 in 10.00 3. ADVENTNA NEDELJA; predstavitev birmancev (ob 10:00), po sv. maši srečanje staršev in botrov v veroučni učilnici; za našo župnijo spovedni dan
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)
  15.30 Lucijin sprehod
   KUD SVOBODA Bistrica ob Dravi (Kapelica Bistrica ob Dravi)
  17.00 Krajevni praznik Smolnika
   KO Smolnik in  KUD Franjo Sornik Smolnik (Gasilski dom Smolnik)

17. 12. - 21. 12.   Adventna duhovna obnova za veroučence
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

18. 12. torek 16.00 20. Božični turnir v namiznem tenisu
   ŠD Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

20. 12. četrtek  17.00 PEČEMO PECIVO, delavnica peke za otroke
   KO Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)

  17.00 Zaključni nastop Gimnastične šole Ruše
   Gimnastična šola Ruše (Gimnastična dvorana Ruše)

21. 12. petek  18.00 - 20.00 PODAJ ROKO, dobrodelna akcija
   DPM Ruše (CID Ruše)

22. 12. - 6. 1. 2019  9. mednarodni kegljaški turnir »POHORSKI BATALJON 2019« pod UV svetlobo
   Kegljaški klub Ruše v sodelovanju s Športnim parkom Ruše in Občino Ruše (Športni park Ruše)

22. 12. sobota  16.00 Likovna razstava
   KUD SVOBODA Bistrica ob Dravi (Galerija B, Dom kulture Bistrica ob Dravi)
  17.00 Krajevni praznik Bistrice ob Dravi
   KO Bistrica ob Dravi (Dom kulture Bistrica ob Dravi)
  17.00 Božiček na ledu
   CEZAM (Športni park Ruše)

23. 12. nedelja  8.00 in 10.00 4. ADVENTNA NEDELJA in sprejem Betlehemske lučke miru
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

24. 12. ponedeljek  17.00 SVETI VEČER: Srečanje otrok pri jaslicah, blagoslov jaslic in sv. maša
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)
  24.00 SVETI VEČER: Polnočnica
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

25. 12. torek  10.00 in 17.00 Božična sv. maša
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)
  18.00 Božični večerni pohod na Martnico
   Društvo Aktivni smo (Zbirno mesto: Park pred Občino Ruše)

26. 12. sreda  10.00 Sv. maša in blagoslov vode in soli ter molitev za domovino; praznik Sv. Štefana (koncert MePZ Ruše ob 10:00)
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

27. 12. četrtek  17.00 Sv. maša in blagoslov vina; praznik Sv. Janeza
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

28. 12. petek  16.30 Molitvena ura in sv. maša namenjena molitvi otrok in družinam, ki trpijo; praznik nedolžnih otrok
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)
  17.00 KOLEDOVANJE PO VASI
   KUD SVOBODA Bistrica ob Dravi (Bistrica ob Dravi, Log)

30. 12. nedelja  8.00 in 10.00 Praznik sv. družine; k sv. maši ob 10. uri še posebej vabljene družine
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

31. 12. ponedeljek  17.00 Slovo od starega leta; pri sv. maši se bomo zahvalili za vse dobro, kar smo prejeli v tem letu
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)
  20.00 Silvestrovanje na ledu
   CEZAM (Športni park Ruše)

1. 1. 2019 torek  10.00 Sv. maša, pri kateri bomo prosili za blagoslov in Božje varstvo v novem letu; dan miru
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)

6. 1. 2019 nedelja  8.00 in 10.00 Sv. maša; praznik sv. treh kraljev; blagoslov vode, kadila in krede
   Župnija Ruše (Župnijska cerkev Ruše)
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